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ΝΤΙΝΟΣ
ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ

Δράσεις 350 εκατ. 
ευρώ για τις νέες 
μικρομεσαίες επι-

χειρήσεις

ΣΟΦΙΑ ΤΡΑΜΠΑ

Γιατί οι επαγγελ-
ματίες μπήκαν στο 

στόχαστρο;

Η Κυβέρνηση της 
Νέας Δημοκρατίας 
επιφυλάσσει μόνο 

οπισθοδρόμηση 
και μαρασμό για 

την Π.Ε. Άρτας

ΑΝΤΩΝΗΣ ΚΟ-
ΛΙΑΤΣΟΣ: Η ΠΑ-
ΡΟΥΣΙΑΣΗ ΤΗΣ 
ΣΥΝΘΗΚΗΣ ΤΗΣ 
ΛΩΖΑΝΗΣ ΣΤΟΝ 

«ΣΚΟΥΦΑ»

ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ

ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΣΚΟΥΦΑΣ

ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΑΝΑΛΥΣΗ

Ν. ΦΑΚΙΤΣΑΣ
100 χρόνια 
ελληνική γη 
1923-2023

ΑΡΘΡΟ 

ΝΕΑ ΑΙΘΟΥΣΑ ΓΙΑ 
ΤΗΝ ΦΙΛΑΡΜΟΝΙΚΗ
ΝΕΑ ΑΙΘΟΥΣΑ ΓΙΑΝΕΑ ΑΙΘΟΥΣΑ ΓΙΑ  
ΤΗΝ ΦΙΛΑΡΜΟΝΙΚΗΤΗΝ ΦΙΛΑΡΜΟΝΙΚΗ

Ο ΓΙΩΡΓΟΣ ΣΤΥΛΙΟΣ στον ΕΛΓΑ

ζήτησε ενημέρωση για τα ζήτησε ενημέρωση για τα 
πρόσφατα καιρικά φαινόμενα σε πρόσφατα καιρικά φαινόμενα σε 

σχέση με τις καλλιέργειεςσχέση με τις καλλιέργειες

Ο καθυστερημένος 
προϋπολογισμός των Δήμων

Εγκαινιάζεται το Σάββατο 11 Νοεμβρίου 2023 και ώρα 
7.30 μ. η νέα αίθουσα της Φιλαρμονικής του Συλλόγου 
«ΣΚΟΥΦΑΣ» στο κτήριο ιδιοκτησίας της Ι.Μ. Άρτας (Γηρο-
κομείου) επί της οδού Γεωργίου Μάτσου αρ.5.
Για την κατασκευή της αναβαθμισμένης νέας αίθουσας 
χορηγοί ήταν το ΙΔΡΥΜΑ ΩΝΑΣΗ, 
το Σ/Μ ΑΓΓΕΛΗΣ και ο Δήμος Αρ-
ταίων.

Εξελίξεις στο τοπικό ΠΑΣΟΚ
Χωρίς Γραμματέα η Ν.Ε. ΠΑΣΟΚ Χωρίς Γραμματέα η Ν.Ε. ΠΑΣΟΚ 

Άρτας μετά την παραίτηση του Αλ. Άρτας μετά την παραίτηση του Αλ. 
ΣΕΡΕΤΗ και του Νικ. ΝΙΚΟΛΑΟΥΣΕΡΕΤΗ και του Νικ. ΝΙΚΟΛΑΟΥ
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• Είμαστε στην 8η Νοεμβρίου 
να είμαστε καλά και έχει προη-
γηθεί μια δύσκολη προεκλογι-
κή περίοδος και εκλογές μόλις 
έναν μήνα πριν... Η εκλογική 
αντιπαράθεση εξέλεξε νέα Δη-
μοτική αρχή και νέο δημοτικό 
συμβούλιο, το οποίο αναλαμβά-
νει από 1-1-2024!

• Είναι μια κατάσταση που οι αγγλοσάξονες 
θα χαρακτήριζαν akward, περίεργη, αμήχα-
νη, αλλοπρόσαλλη... Καθώς η απερχόμενη 
δημοτική αρχή και το Δημοτικό Συμβούλιο, 
φαίνονται σε μεγάλο βαθμό να ζουν στην 
ζώνη του Λυκόφωτος. 

• Δεν είναι μόνο περίπτωση της Άρτας, είναι 
μια δεδομένη κατάσταση σε όλους τους Δή-
μους της χώρας, που έχει επέλθει αλλαγή 
στις δημοτικές αρχές ή για την ακρίβεια στο 
πρόσωπο των Δημάρχων...

• Είναι λοιπόν Νοέμβρης και αυτό για άλλους 
σημαίνει ότι είναι ο μήνας των Σκορπιών 
στο ζώδιο, για την τοπική Αυτοδιοίκηση 
όμως σημαίνει κάτι άλλο: ότι ήδη θα έπρεπε 
να βρισκόμαστε στο 8ο βήμα που προβλέ-
πει η διαδικασία της Κατάρτισης, ψήφισης 
και δημοσίευσης του προϋπολογισμού των 
δήμω, σύμφωνα με το Εθνικό Μητρώο Διοι-
κητικών Διαδικασιών.

• Θα έπρεπε να έχουν προηγηθεί τα εξής 
επτά στάδια: Καθορισμός ύψους προϋπο-
λογισμού εξόδων Κοινοτήτων, Παραλαβή 
σχεδίου προϋπολογισμού εξόδων Κοινο-
τήτων,Κατάθεση προσχεδίου προϋπολογι-
σμού δήμου στην Οικονομική Επιτροπή, Κα-
τάρτιση του σχεδίου προϋπολογισμού του 
οικείου δήμου, Ενσωμάτωση του σχεδίου 
προϋπολογισμού στην ηλεκτρονική βάση 
δεδομένων του Υπουργείου Εσωτερικών, 
Άντληση της γνώμης του Παρατηρητηρίου 
επί του σχεδίου του προϋπολογισμού του 
δήμου, Υποβολή σχεδίου προϋπολογισμού 
στο Δημοτικό Συμβούλιο...

• Και φτάνουμε στο 8ο στάδιο που αφορά 
την Συζήτηση και ψήφιση του σχεδίου προ-
ϋπολογισμού από το Δημοτικό Συμβούλιο. 
Σύμφωνα με την περιγραφή αυτή: Έως την 
15η Νοεμβρίου, το δημοτικό συμβούλιο 
ψηφίζει τον προϋπολογισμό, σε ειδική γι’ 
αυτόν τον σκοπό συνεδρίαση.

• Το ερώτημα είναι ότι μέχρι στιγμής δεν έχει 
γίνει καμία αναφορά, σχετικά με την συζή-
τηση του προϋπολογισμού του Δήμου, ούτε 
βέβαια έχει υπάρξει κάποια πρόσκληση, 
προκειμένου να κατατεθούν εναλλακτικές 
προτάσεις...

• Και θα μας πει κάποιος: έχει σημασία αν θα 
συζητηθεί ο προϋπολογισμός του Δήμου 
Αρταίων; Μάλλον έχει και μεγάλη σημασία, 
γιατί εκτός από την λήψη απόφασης του 

Όλοι αυτοί δεν 
θέλουν να πιά-
σουν στα χέρια 
τους την καυτή 

πατάτα, που ονο-
μάζεται αύξηση 
των δημοτικών 
τελών, των φό-
ρων, των δικαι-
ωμάτων και των 

εισφορών...

Ο καθυστερημένος
προϋπολογισμός  

Γράφει ο Γιάννης Καϊντάσης

με Α... κεφαλαίο
Αδιακρισίες... Αβρότητες... Ακρότητες...  Αποκαλύψεις... 

ΟΣτάθης Τσαντούκλας, σε ηλι-
κία 77 ετών απεβίωσε το 
Σάββατο το απόγευμα στην 
Αθήνα, όπου  νοσηλευόταν 

καθώς το τελευταίο διάστημα αντιμε-
τώπιζε σοβαρά προβλήματα υγείας. 
Ο Στάθης Τσαντούκλας, λογιστής με μεγά-
λη δραστηριότητα στον ιδιωτικό και δημό-
σιο τομέα, έγινε ιδιαίτερα γνωστός από την 
κομματική δραστηριότητα στον πολιτικό 
χώρο του ΠΑΣΟΚ, καθώς υπήρξε στενός 
συνεργάτης πολιτικών προσώπων και βου-
λευτών της περιοχής.
Ήταν ιδιαίτερα πρόσχαρος, κοινωνι-
κός και με διάθεση προσφοράς, αν και 
τα τελευταία χρόνια, λόγω ηλικίας δεν 
είχε ιδιαίτερες κοινωνικές παραστάσεις 
και έμενε μόνιμα στο Κομπότι . Την τε-
λευταία φορά που μιλήσαμε μαζί, θυ-
μηθήκαμε ευχάριστες εποχές της δε-
καετίας του 1990, και ιδίως την εποχή 
Σημίτη, όπου τότε ο Στάθης μεσουρανού-
σε και επαγγελματικά, αλλά και κοινωνικά. 
Η κηδεία του πραγματοποίηθηκε χθες στο 
Κομπότι.
Η «Α» συλλυπείται τους συγγενείς και 
τους φίλους του.

δημοτικού συμβουλίου του οικείου δήμου 
περί καθορισμού του ύψους των φόρων, 
τελών, δικαιωμάτων και εισφορών, για 
το επόμενο, κάθε φορά, οικονομικό έτος, 
εκτός από την κατάρτιση του Τεχνικού 
Προγράμματος και λήψη σχετικής από-
φασης του δημοτικού συμβουλίου του 
οικείου δήμου περί έγκρισης αυτού, για 
το επόμενο, κάθε φορά, οικονομικό έτος, 
ο προϋπολογισμός των Δήμων εξασφαλί-
ζει και τις χρηματοδοτήσεις σε ανελαστικά 
έξοδα, σε μισθοδοσία και στα λειτουργικά 
των Δήμων.

• Εν ολίγοις, χωρίς προϋπολογισμό, μπορεί 
να μην λειτουργήσει την πρώτη μέρα του 
χρόνου ο Δήμος...

• Το Δημοτικό μας συμβούλιο όμως το 
σημερινό είναι περίεργο... Πρόσωπα της 
πλειοψηφίας, την επομένη μπορεί να μην 
υπάρχουν, οι ανεξάρτητοι τείνουν να γί-
νουν δημοτική αρχή και της αντιπολίτευ-
σης, άλλοι μένουν σταθεροί και άλλοι 
μοιράζονται ανάμεσα σε άλλες δημοτικές 
ομάδες...

• Όλοι αυτοί δεν θέλουν να πιάσουν στα χέ-
ρια τους την καυτή πατάτα, που ονομάζε-
ται αύξηση των δημοτικών τελών, των φό-
ρων, των δικαιωμάτων και των εισφορών, 
που ο Δήμος Αρταίων υποχρεωτικά πρέ-
πει να προχωρήσει για την αντιμετώπιση 
των οφειλών που έχει σε θέματα κυρίως 
των λειτουργικών του εξόδων, όπως της 
διαχείρισης των απορριμμάτων.

• Η απερχόμενη δημοτική αρχή, δεν θέλει 
να εισηγηθεί ένα τέτοιο μέτρο, που θα 
εξεγείρει τους δημότες, σε συνάρτηση με 
την ακρίβεια και την φοροεπιδρομή που 
αντιμετωπίζει από την κυβέρνηση. Θεωρεί 
ότι είναι υπόθεση της επόμενης δημοτικής 
αρχής να διαχειριστεί το θέμα...

• Αλλά και η νέα δημοτική αρχή, δεν θέλει 
με το καλημέρα, να σηκώσει στις πλά-
τες της, την δυσαρέσκεια των αυξήσεων 
στους λογαριασμούς των τελών του Δή-
μου Αρταίων...

• Όσο περίεργη και αν είναι η νέα κατάστα-
ση, αν μη τι άλλο δεν είναι και πρωτοφα-
νής και ήδη είπαμε ότι το ίδιο πρόβλημα 
αντιμετωπίζουν εκατοντάδες Δήμοι με 
τα ίδια χαρακτηριστικά σε όλη την χώρα, 
αλλά και στην περιοχή μας: βλέπε Δήμο 
Νικολάου Σκουφά και Δήμο Ζηρού...

• Για το θέμα αυτό και η Πολιτεία ζητάει το 
ελάσσον: να υπάρξει ένας προϋπολογι-
σμός, ο οποίος θα εξασφαλίσει ότι ο Δή-
μος θα μπορεί να λειτουργήσει την επόμε-
νη ημέρα. Από κει και πέρα θα μπορεί το 
Δημοτικό Συμβούλιο και η δημοτική αρχή 
να κάνει τις απαραίτητες τροποποιήσεις, 

έτσι ώστε να επιδιορθωθούν κάποια πράγ-
ματα ή ακόμη και να υπάρξουν νομοθετικές 
παρεμβάσεις, που θα διευκολύνουν την αντι-
μετώπιση δύσκολων καταστάσεων.

• Και αφού είπαμε όλα αυτά, να πούμε ότι το 
τελευταίο βήμα που πρέπει να κάνει ένας Δή-
μος είναι η δημοσίευση του προϋπολογισμού 
σε τουλάχιστον μια τοπική εφημερίδα, ημερή-
σια ή εβδομαδιαία.

• Σε αυτό θα μείνουμε για λίγο, για να μιλήσου-
με και λίγο για την ΑΠΟΨΗ: η εφημερίδα μας 
δημιούργηθηκε από το μηδέν (για να μην πω 
από το μείον) και με πολλά προβλήματα που 
αντιμετωπίζει ο χώρος, μπόρεσε να έχει την 
δυνατότητα να ενταχθεί στις δημοσιεύσεις 
των ΝΠΔΔ και των ΟΤΑ.

• Από τον Σεπτέμβριο του 2023, μαζί με τις 
υπόλοιπες εφημερίδες της Άρτας, υπάρχει 
απόφαση της ΓΓ Ενημέρωσης για την δυνα-
τότητα της δημοσίευσης. Μέχρι τώρα, είδαμε 
ότι οι Δήμοι της περιοχής και τα νομικά τους 
πρόσωπα (πλην εξαιρέσεων) μας αγνοούν 
επιδεικτικά.

• Σε όλο αυτό το διάστημα έχουμε επιδείξει 
την απαραίτητη υπομονή, θεωρώντας ότι ξε-
πληρώνουν έτσι τα δικά τους επικοινωνιακά 
γραμμάτια, πρέπει όμως να κατανοήσουν ότι 
αν δεν επιθυμούν οι ίδιοι να τηρήσουν το 
νόμο, δεν σημαίνει ότι και η εφημερίδα δεν 
θα διεκδικήσει νομίμως όσα προβλέπονται...

• Αυτό βέβαια δεν αποτελεί προειδοποίηση, 
απλώς δημόσια δήλωση, προκειμένου να 
αντιληφθούν ότι δεν είμαστε διατεθειμένοι να  
κάνουμε υποχωρήσεις στα αυτονότητα.

• Κατά τα άλλα η ζωή συνεχίζεται...

Έφυγε ο Στάθης 
Τσαντούκλας
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μη, δεν επιστρέφονται. Οι απόψεις 
των συντακτών δεν εκφραζουν 
απαραίτητα και την άποψη της 
εφημερίδας. 
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ΠΡΟΣΩΠΑ ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΚΗ

Γιατί οι επαγγελματίες 
μπήκαν στο στόχαστρο;

Γιατί τώρα η ελληνική 
κυβέρνηση αποφάσι-
σε να φέρει προς ψή-

φιση ένα νομοσχέδιο φο-
ρολογικής ισοπέδωσης 
απέναντι σε μια τάξη, που 
παραδοσιακά διάκειται 
φιλικά προς τη Νέα Δη-
μοκρατία και αφορά τους 
ελεύθερους επαγγελματί-
ες; Ποιός είναι ο λόγος, που 
αίφνης ο Κωστής Χατζηδά-

κης, εμφανίστηκε απέναντι 
στους υποστηρικτές του 
κόμματός του, ως μεταμφιε-
σμένος Κατρούγκαλος; 
Η απάντηση μπορεί να μην 
είναι και τόσο σύνθετη, αντι-
θέτως εκτιμώ ότι είναι ιδιαί-
τερα απλή. Ζώντας σε μια 
περίοδο μακροχρόνιας προ-
εκλογικής περιόδου, η οποία 
δημιουργήθηκε αμέσως μετά 
την κρίση του κορωνοϊού και 
αφού πέρασαν δυο εθνικές 
εκλογικές αναμετρήσεις και 
δυο αυτοδιοικητικές καταμε-
τρήσεις δύναμης, η κυβέρνη-
ση θεωρεί ότι είναι η σωστή 

και η καίρια στιγμή να προ-
χωρήσει σε δημοσιονομικές 
αλλαγές.
Αν δεν το κάνει τώρα, είναι 
βέβαιο ότι δεν θα μπορεί 
να το κάνει και αργότερα. 
Η στιγμή είναι δύσκολη, αν 
και εν πρώτοις αναγνωρίζει 
κανείς ότι πρόκειται για ένα 
φορολογικό μέτρο που θα 
αποφέρουν στον οικονομικό 
κουρβανά (αν αποφέρουν) 
μόνο το ποσό των 600 εκ. 
ευρώ. Ψίχουλα σε σχέση με 
τους προϋπολογισμούς του 
κράτους.
Όμως αυτή η απόφαση συνο-
δεύεται και από άλλα μέτρα: 
δεν θα υπάρξει επιχορήγηση 
του ηλεκτρικού ρεύματος, 
δεν θα δοθούν επιδόματα 
ακρίβειας, θα κοπούν τα επι-
δόματα καυσίμων και των 
ανέργων... Μιλάμε για κα-
τάρρευση της επιδοματικής 
- κοινωνικής πολιτικής του 
κράτους. Θα δημιουργηθεί 
μεγάλο πρόβλημα, που είναι 
σίγουρο ότι δεν θα μπορέσει 
να αντιμετωπίσει ενδεχόμενη 
είσπραξη των 600 εκ. Όμως 
μπορεί εύκολα να δημιουρ-
γηθεί κλίμα «κοινωνικού αυ-
τοματισμού»: «τα επιδόματα 
κόπηκαν, επειδή οι επαγγελ-
ματίες φοροδιαφεύγουν» και 
έτσι η δυσαρέσκεια να απορ-
ροφηθεί στα πλαίσια της κοι-
νωνικής συνοχής και όχι της 
κυβερνητικής πολιτικής.
* Η ΣΟΦΙΑ ΤΡΑΜΠΑ εί-
ναι Δικηγόρος LLMc. Msc 
ΕΓΚΛΗΜΑΤΟΛΟΓΙΑ μέλος 
της Ενωσης Δημοσιογρά-
φων Ιδιοκτητών Περιφε-
ρειακού Τύπου

www. apopsi-press.gr
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Ο Γιώργος Στύλιος ζήτησε ενημέρωση Ο Γιώργος Στύλιος ζήτησε ενημέρωση 
από τον ΕΛΓΑ για τα πρόσφατα καιρικά από τον ΕΛΓΑ για τα πρόσφατα καιρικά 
φαινόμενα σε σχέση με τις καλλιέργειεςφαινόμενα σε σχέση με τις καλλιέργειες

Επικοινω -
νία με 
τον Προ-
ϊστάμενο 
του ΕΛΓΑ 

Ηπείρου είχε ο 
Γιώργος Στύλι-
ος σχετικά με τις 
καλλιέργειες του 
Νομού Άρτας που 
επλήγησαν από 
χαλαζοπτώσεις το 
προηγούμενο διά-
στημα.

Ο κ. Στύλιος ενημερώθηκε 
από τους παραγωγούς και 
τους κατοίκους της περιοχής 
για την ένταση του φαινο-
μένου και τις συνέπειές που 
είχε στις καλλιέργειες τους. 
Ακολούθως ζήτησε αναλυ-
τική πληροφόρηση για τις 
ενέργειες του ΕΛΓΑ.
Στην απάντηση που έλαβε 
σημειώθηκε πως ο ΕΛΓΑ ότι 
δέχθηκε αναγγελίες για ζη-
μιές από έντονη χαλαζόπτω-
ση σε καλλιέργειες στη Δη-
μοτική Ενότητα Αμβρακικού 
του Δήμου Αρταίων και τη 
Δημοτική Ενότητα Αράχθου 
του Δήμου Ν. Σκουφά για 
το διάστημα από 26.10.2023 
έως 01.11.2023. Επιπλέον 
τονίστηκε το γεγονός πως 
βρίσκεται ήδη σε εξέλιξη η 
διαδικασία υποβολής δη-
λώσεων και έχει ξεκινήσει 
η εκτιμητική διαδικασία σε 
καλλιέργειες που βρίσκονταν 
στο τελικό στάδιο της συ-
γκομιδής.

Ο Βουλευτής Άρτας της ΝΔ 
στην επικοινωνία του με τον 
ΕΛΓΑ Ηπείρου ζήτησε επι-
πλέον να ενημερώνεται για 
κάθε εξέλιξη επί τους θέμα-
τος ενώ στη συνέχεια προ-
χώρησε και σε απευθείας 
επικοινωνία με τον Πρόεδρο 
του ΕΛΓΑ για το ίδιο θέμα.
Ολοκληρώνοντας τις επαφές 

του: «Είμαι διαρκώς σε 
ανοιχτή επαφή με τους 
παραγωγούς της Άρτας 
και παρακολουθώ κάθε 
ζήτημα και φαινόμενο 
που τους αφορά. Όπως 
είχα τονίσει και από τη 
θέση του Υφυπουργού 
Αγροτικής Ανάπτυξης & 
Τροφίμων στόχος είναι 

Χωρίς Γραμματέα η Ν.Ε. ΠΑΣΟΚ Άρτας
Εξελίξεις στον χώρο 

του τοπικού ΠΑΣΟΚ, 
φέρνει η παραίτηση 

του Αλέξη Σερέτη από την 
θέση του Γραμματέα της 
Ν.Ε., αλλά και από μέλος 
της Επιτροπής. Μαζί πα-
ραιτήθηκε και ο Νίκος Νι-
κολάου, ο οποίος είχε τα 
καθήκοντα του αναπλη-
ρωτή Γραμματέα (και ήταν 
υπεύθυνος τομέα τοπικής 
Αυτοδιοίκησης) και πριν 
από τρείς μήνες είχε προ-
ηγηθεί η παραίτηση της 
Μάρως Νάκα.
Οι λόγοι της παραίτησης του 
Γραμματέα της Νομαρχιακής 
Επιτροπής, ήταν προσωπικοί, 
σύμφωνα με τις πληροφορίες 
μας, παρόλα αυτά οφείλου-
με να αναγνωρίσουμε ότι το 
τελευταίο διάστημα η Ν.Ε. 
Άρτας του ΠΑΣΟΚ, πιέστηκε 
ιδιαίτερα, καθώς είχε να δι-
αχειριστεί μια κατάσταση, η 
οποία δεν μπορούσε να προ-
βλεφθεί, ούτε να αντιμετωπι-
στεί αναίμακτα...
Να σημειώσουμε ότι ο Αλέ-

ξανδρος Σερέτης, ήταν γραμ-
ματέας και την προηγούμενη 
περίοδο και διαχειρίστηκε τις 
εκλογικές διαδικασίες για την 
εκλογή της νέας Νομαρχιακής 
Επιτροπής, καθώς μέχρι τότε 
τα μέλη της ήταν διορισμέ-
να από τις πολιτικές δυνά-
μεις του Κινήματος Αλλαγής. 
Μετά την ανάδειξη της νέας 
Ν.Ε. υπήρξε και μια διάθεση 
ενθουσιασμού, που γρήγορα 
εξανεμίστηκε, καθώς η Άρτα 
που εξέλεγε τον βουλευτή της 
Ηπείρου, έχασε μια έδρα, με 
αποτέλεσμα να μην υπάρχει 
εκλογική δύναμη για την ανά-
δειξη κοινοβουλευτικού αντι-
προσώπου.
Η Άρτα σε μεγάλο βαθμό 
έχασε την δυναμική της στην 
εκπροσώπηση σε κομματικό 
επίπεδο, καθώς πλέον ο κοι-
νοβουλευτικός εκπρόσωπος 
της Ηπείρου, προέρχεται από 
τα Ιωάννινα...
Αλλά και οι διπλές εθνικές 
εκλογές που ακολούθησαν, 
είχαν σαν αποτέλεσμα να δη-
μιουργηθεί ένα κομματικό δί-

να βρίσκουμε λύσεις και 
να στηρίζουμε με πράξεις 
τους παραγωγούς. Σε όλα 
τα θέματα από το κόστος 
παραγωγής και τις τιμές 
των προϊόντων μέχρι την 
προστασία των καλλιερ-
γειών τους από τα ακραία 
καιρικά φαινόμενα είμα-
στε δίπλα τους».

ΦΩΤΟ ΑΡΧΕΙΟΥ

πολο στα πλαίσια της κομμα-
τικής οργάνωσης, που κυρίως 
υποστήριξε τους επικρατέστε-
ρους υποψηφίους βουλευτές, 
με αποτέλεσμα η ίδια η Νο-
μαρχιακή να μην μπορεί να 
διαχειριστεί την ένταση και 
να παρατηρηθούν ακόμη και 
ακραία περιστατικά.
Όμως το σημαντικότερο χτύ-
πημα αποτέλεσε η μάχη των 

αυτοδιοικητικών εκλογών, 
όπου διαπιστώθηκε η αδυ-
ναμία του τοπικού ΠΑΣΟΚ, 
να δημιουργήσει ψηφοδέλτια 
στον α’ βαθμό τοπικής αυτο-
διοίκησης, με τα στελέχη του 
να διασκορπίζονται κυρίως 
στα ψηφοδέλτια των δεξιών 
συνδυασμών, ενώ στην μάχη 
της Περιφέρειας, επιστρατεύ-
τηκαν όλα τα μέλη της Νο-

μαρχιακής Επιτροπής, χωρίς 
παρόλα αυτά να επιφέρουν 
κάποιο σημαντικό μετρήσιμο 
αποτέλεσμα, απόρροια της 
έλλειψης κομματικών συνδυ-
ασμών στους Δήμους.
Με αυτά τα δεδομένα και με 
ήδη υφιστάμενα τα διάφορα 
προβλήματα προσωπικού χα-
ρακτήρα, που μπορεί να έχει 
κάποιος, ένα μήνα ακριβώς 

μετά την εκλογική διαδικασία, 
υποβλήθηκαν και οι παραιτή-
σεις του Αλέξη Σερέτη και του 
Νίκου Νικολάου...
Απομένει να καταγραφεί η 
επόμενη ημέρα, με την απο-
νομή των αξιωμάτων αυτών, 
μεταξύ των υπολοίπων μελών 
της Νομαρχιακής Επιτροπής, 
των εκλεγμένων και των ανα-
πληρωματικών, οι οποίοι θα 
κληθούν να δημιουργήσουν 
μια νέα σύνθεση.
Να σημειώσουμε ότι παρά τις 
δυσκολίες και τα προβλήματα, 
το πρόσημο της προσφοράς 
του Αλέξη Σερέτη είναι θετικό 
για το ΠΑΣΟΚ και την Άρτα, 
καθώς σε περίεργες εποχές 
για την ανασύσταση του πο-
λιτικού χώρου, επέδειξε αντο-
χές και υπομονή, που σε βά-
θος χρόνου ήταν χρήσιμα και 
αποτελεσματικά.
Είναι βέβαιο ότι δεν κλείνει ο 
κύκλος της συμμετοχής στα 
κοινά, με μια παραίτηση, αλλά 
ίσως είναι μια χρήσιμη περί-
οδος και για προσωπική ανά-
παυση και αναστοχασμό.
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1923+100=2023 
ΕΚΑΤΟ ΧΡΟΝΙΑ ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΓΗ

Εν όψει των ακραίων φυσικών φαινομένων και 
τρεχουσών εξελίξεων, έκφραση τών την εξου-
σίαν κατέχοντες, υπενθυμίζω συγκεντρωτικά, 
την εξέλιξη των ΓΟΚ, στα 100 έτη, τής Ελληνι-

κής γής, πού ενδεχομένως να ασχοληθούν μετεκλογι-
κά, οι καθ΄ύλην αρμόδιοι Υπουργοί.
ΓΟΚ (Γενικός Οικοδομικός Κανονισμός)
1923-2023 
Γοκ 1929  (γή προυφιστάμενη τού 1923)
Γοκ 1955 (ότι καλύτερο) 

Α.Ν. 1968  Δικτατορία  (Ανα-
γκαστικός Νόμος), ευνοικός 
μέν, αλλά (ότι χειρότερο).  
Γοκ 1973  «φλού» = εκκρε-
μής κατάσταση
Γοκ 1985 (η μετά Τρίτση 
εποχή με τον Ν.1337/83 )
Γοκ 2000 (προετοιμασία 
Ολυμπιάδας)
Γοκ 2012 (η αδυναμία μου, 
ως η καλύτερη εκφραση για 
την Ανετη Αρχιτεκτονική)

Σήμερα επείγον 
Ενας ΓΟΚ 2023 (Κλιματικής 
αλλαγής-Κτηματολογίου-Ελ-
ληνικής γής)
 
«Η Μεγαλοσύνη των λαών 
δεν μετριέται με το στρέμμα, 
με τής καρδιάς το πύρωμα 
μετριέται και με το αίμα». 
Κ. Παλαμάς 
«Παιδί, το περιβόλι μου που 
θα κληρονομήσεις,
όπως το βρής κι όπως το δής 
να μην το παρατήσεις.
Σκάψε το ακόμα πιο βαθιά 
και φράξε το πιο στέρεα
Και πλούτισε τη χλώρη του 
και πλάτηνε τη γη του….),

Και μετά,  
ΥποΓοκ (Ν.3843/10- 

Ν .4014 /11 -Ν .4178 /13 - 
Ν.4495/17), των Αυθαιρέ-
των 
Η αδυναμία τής πολιτείας 
μας, να δρομολογήσει, αν όχι 
να ολοκληρώσει Τ.Χ.Σ., να 
εντάξει τουτέστιν την ΕΛΛΗ-
ΝΙΚΗ ΓΗ των 100 χρόνων, 
στον ρυθμό πού επκαλούμα-
στε ¨Ανάπτυξης¨.
“eppur si muove”, τού Γαλι-
λαίου, και η γη γυριζει, και η 
γη γυρίζει!
Με το Ε9, να κυριαρχεί ανά 
την επικράτεια, και την πο-
λιτεία να ευλογεί «τίς σελλί-
δες»,του.

Σημειώνω εδώ για μια άλλη 
φορά.
Τώρα, πού κάθε λογής αυ-
θαίρετο, δηλώθηκε καί επί-
σημα στο Ε9, καθ΄υπέρβαση 
τών όρων δόμησης, Δόμη-
ση, Κάλυψη, Υψος, κλπ. 
δηλ. Γραφεία στίς  Πυλωτές, 
Garsoniere στά γκαράζ, και 
τα υπόγεια, είναι ευκαιρία να 
αφεθούν στην κοινή χρήση, 
τα ρυμοτομούμενα.
Στήν πράξη, δηλαδή, ΝΑ 
ΠΡΟΒΕΙ, ο Δήμος Αρταίων 
άμεσα, στίς  πράξεις ανα-
λογισμου και αποζημίωσης, 

Κανονισμοί, Νόμοι, Διατάξεις

Καμμία σχέση , με εκείνο 
το «αποφασίζομεν και δι-

ατάσσομεν», τού ζαγορι-
ανάκου.

αφού ότι ήταν νά κερδίσει 
ο ιδιοκτήτης από τήν εκμε-
τάλευση τού ρυμοτομούμε-
νου οικοπέδου, σε Δόμηση, 
το κέρδισε, με τήν υπαγωγή 
στους διαδοχικούς νόμους 
ΟΛΩΝ των κυβερνήσεων 
από το έτος 2010 και ¨έχει 
ο Θεός¨.
Σημ. Ο αριθμός των Δηλωθέ-
ντων  στο Σύστημα Αυθαιρέ-
των ανέρχεται Σήμερα, στα 
Δεκατρία Εκατομύρια Εκατον 
ογδόντα εννέα χιλιάδες εκα-
τόν ενενήντα  (13.189.190). 
Συνεπάγεται από Αρχικό ελά-
χιστο παράβολο 250€, ποσό 
3Δις και 250εκατομύρια €.

Πού λοιπόν, θα βοηθήσει η 
αναφορά των ως άνω εκτε-
θέντων.
Στην αμφιμονοσήμαντη 
σχέση Εξουσίας και Πολίτη, 
όπου η αδυναμία τού πολί-
τη, χρειάζεται την στήριξη 
τής εξουσίας-κράτους, και 
όπου η πολιτεία αδυνατει, 
να επεμβαίνει-παρεμβαίνει ο 
πολίτης.
Ολα αυτά μέσα από τούς 
Κανόνες, Νόμους, Διατάξεις, 
τού Ελληνικού Συντάγματος.
Μήπως, πολύ περισσότερο 
στην καθημερινότητα τού 
Πολίτη, πού εχει οργανώσει 

την κοινωνία του, σύμφωνα 
με τίς ανάγκες του, χωρίς να 
ξεχνάμε το «συν Αθηνά και 
χείρα κίνει»

Στους μύθους του Αισώπου 
αναφέρεται ότι η φράση ει-
πώθηκε από κάποιο ναυαγό 
(πλούσιο Αθηναίο), ο οποίος, 
αντί να επιχειρήσει να κολυ-
μπήσει για να σωθεί, έκανε 
παρακλήσεις στη θεά Αθηνά 
να τον γλιτώσει χωρίς αυτός 
να κάνει την παραμικρή προ-
σπάθεια να σωθεί.
Σχετικός είναι και ο μύθος 
του Αισώπου με τον βοηλά-
τη, ο οποίος όταν το αμάξι 

που οδηγούσε έπεσε μέσα 
σε ένα φαράγγι, «άργος 
ίστατο τω Ηρακλεϊ προσευ-
χόμενος. Ο δε θεός επιστάς 
είπε: “των τρόχων άπτου, 
καὶ τοὺς βόας νύττε, και τότε 
τω θεω εύχου, όταν καυτός 
τι ποιής· μη μέντοιγε μάτην 
εύχου». Δηλαδή, πιάσε τους 
τροχούς και τα βόδια και 
μετά να προσευχηθείς στο 
θεό, όταν κι εσύ ο ίδιος κά-
νεις κάτι, διαφορετικά προ-
σεύχεσαι μάταια..

Δημοτικές εξαγγελίες 
Περιοχή «Βαλαώρας»
Διερεύνηση σύναψης 
δανειακής σύμβασης 
για έργα
Μεταξύ άλλων θεμάτων 
που συζητηθήκαν, ήταν 
το θέμα της διερεύνησης 
σύναψης δανείου για κα-
ταβολή αποζημιώσεων και 
εφαρμογή του σχεδίου πό-
λεως, ένα θέμα το οποίο ει-
σηγήθηκε η Δημοτική αρχή 
και ομόφωνα ψήφισε το 
Δημοτικό Συμβούλιο.  Να 
σημειωθεί ότι μεταξύ των 
έργων που θα χρηματοδο-
τηθούν από το δάνειο είναι 
έργα διάνοιξης οδών και 
πλατειών μετά από σύντα-
ξη πράξεων αναλογισμού 
και πράξεων εφαρμογής 
σε Βαλαώρα και Άνω πόλη, 
αλλά και αγορά οικοπέδων 
ή κτιρίων για κοινωφελείς 
χρήσεις.
Για το θέμα  ο κ. Τσιρο-
γιάννης ανέφερε: «Αφού 
πρώτα αποπληρώσαμε τα 
πολυετή δάνεια προηγού-
μενων δημοτικών αρχών, 
τώρα είμαστε έτοιμοι να 
κάνουμε και επιπλέον έργα. 

Σειρά έχει η Βαλαώρα και 
η περιοχή της Άνω Πόλης. 
Γι’ αυτό θα εξετάσουμε το 

ενδεχόμενο σύναψης δα-
νείου, ώστε να μπορέσου-
με να προχωρήσουμε εκεί 

σε διανοίξεις οδών και νέες 
πλατείες».

 Νίκος Φακίτσας  Αρχιτέκτων μηχ/κος - μελετητής 
Μέλος τής Αντιπροσωπείας ΣΑΔΑΣ-ΠΕΑ 2023  Προιστάμενος τής Τ.Υ.Ι.Μ.Αρτης  2017-2023 
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Ηπειρωτικές Γεύσεις Ηπειρωτικές Γεύσεις 
με Παράδοση και με Παράδοση και 

Μεράκι!!!Μεράκι!!!
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Δημιουργούνται 19 Νέες Μονάδες Αυξημένης 
Φροντίδας για Ασθενείς με εγκεφαλικά

Στην ολομέλεια 
του Κοινοβουλίου 
τοποθετήθηκε ο 
Γιώργος Στύλιος 

για το Νομοσχέδιο του 
Υπουργείου Υγείας που 
ιδρύει Μονάδες Αυξημέ-
νης Φροντίδας (ΜΑΦ) 
αποκλειστικά για ασθε-
νείς με αγγειακά εγκεφα-
λικά επεισόδια σε 19 νο-
σοκομεία της χώρας.
Ο κ. Στύλιος χαρακτήρισε 
αυτή την πρωτοβουλία «πι-
λότο» για το νέο Ε.Σ.Υ. που 
η κυβέρνηση του Κυριά-
κου Μητσοτάκη δημιουργεί, 
αφού απαντά σε μια πραγ-
ματική ανάγκη και έρχεται 
να σώσει ζωές. Τα εγκεφαλι-
κά επεισόδια αποτελούν μια 
«παγκόσμια πανδημία» με 
5,5 εκατ. θύματα ετησίως. 
Μια πανδημία που πλήττει 
και τη χώρα μας, με 50.000 
περιστατικά να καταγρά-
φονται κάθε χρόνο και με 
11.500 συνανθρώπους μας 
να χάνουν τη ζωή τους και 
άλλους 14.000 να οδηγού-
νται σε μόνιμες αναπηρίες.
Ο Βουλευτής Άρτας της Νέας 
Δημοκρατίας αναφέρθηκε 
και στο γεγονός πως η επι-
λογή των νοσοκομείων που 
θα ιδρυθούν οι ΜΑΦ έγινε 
με βάση τις υποδομές και το 
προσωπικό που διαθέτουν 
ώστε να καταστούν άμε-
σα λειτουργικές. Ενώ, όπως 
υπογράμμισε, υπάρχει και 
πρόβλεψη στις επικείμενες 
προσλήψεις ιατρών και νο-
σηλευτών για τη στελέχωση 
των ΜΑΦ.
Ειδική αναφορά έκανε και 
στους γιατρούς, τους νοση-
λευτές και το λοιπό προσω-
πικό του Ε.ΣΥ τους οποίους 

ευχαρίστησε για την αυτα-
πάρνηση και τον επαγγελ-
ματισμό τους. Και ζήτησε 
να δοθούν επιπλέον κίνητρα 
επαγγελματικής, οικονομικής 

και επιστημονικής εξέλιξης 
σε αυτούς τους επιστήμονες 
που αποτελούν την βάση για 
να οικοδομήσουμε ένα ταχύ-
τερο, αποτελεσματικότερο 

και πιο ανθρώπινο σύστημα 
υγείας.
Ολοκληρώνοντας την ομιλία 
του ο Γιώργος Στύλιος υπο-
γράμμισε πως «χρωστάμε 

Γιώργος Στύλιος: «αυτή η 
παρέμβαση δίνει δεύτερη 

ευκαιρία σε χιλιάδες ασθενείς 
και τις οικογένειές τους. Δίνει 

ελπίδα»

Π
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στην Πατρίδα, στους γονείς 
μας και τα παιδιά μας κα-
λύτερες υπηρεσίες υγείας» 
και τόνισε τη θέληση της 
Κυβέρνησης να προχωρήσει 
στις απαραίτητες τομές. Κά-
λεσε δε την αντιπολίτευση 
να δείξει υπευθυνότητα και 
να στηρίξει με προτάσεις και 
συναινέσεις θετικές πρωτο-
βουλίες όπως είναι οι ΜΑΦ. 
Τονίζοντας πως: «αυτή η 
παρέμβαση δίνει μια δεύτερη 
ευκαιρία σε χιλιάδες ασθενείς 
και τις οικογένειές τους. Δίνει 
ελπίδα».

Η επετειακή εκ-
δήλωση πραγ-
ματοποιήθηκε 
τα βράδυ της 

Τετάρτης 1 Νοεμβρίου 
2023 στο «Φάρο» του 
«Κέντρου Πολιτισμού 
Ίδρυμα Σταύρος Νιάρ-
χος».
Από την Πολιτική και Πο-
λιτειακή ηγεσία τονίστηκε 
ομόθυμα ο πρωταγωνιστι-
κός ρόλος, που ως επίσημος 
Τεχνικός Σύμβουλος της Κυ-
βέρνησης υλοποιεί το ΤΕΕ 
και επιτελούν οι Διπλωμα-
τούχοι Μηχανικοί Μέλη του, 
οδηγώντας τη χώρα στη νέα 
εποχή του πράσινου και ψη-
φιακού μετασχηματισμού, 
των ποιοτικών υποδομών, 
της ανθεκτικότητας και βιω-
σιμότητας, σε μια λαμπρή 
εκδήλωση έναρξης των εορ-
τασμών για τα 100 χρόνια 
από την ίδρυση του Τεχνικού 
Επιμελητηρίου Ελλάδος.
Η επετειακή εκδήλωση πραγ-
ματοποιήθηκε τα βράδυ της 
Τετάρτης 1 Νοεμβρίου 2023 

Την εκδήλωση τίμησαν με 
την παρουσία τους Υπουρ-
γοί και Μέλη της Κυβέρνη-
σης, εκπρόσωποι των κομ-
μάτων της Αντιπολίτευσης, 
της ηγεσίας των Ενόπλων 
Δυνάμεων, αντιπροσωπία 
της Εκκλησίας της Ελλάδας, 
Πρέσβεις χωρών, αιρετοί της 
επιστημονικής, ακαδημαϊκής, 
τεχνικής κοινότητας και του 
ΤΕΕ και εκπρόσωποι της επι-
χειρηματικότητας.
Με βάση αναφοράς το κε-
ντρικό μήνυμα: «100 χρό-
νια σχεδιάζουμε την Ελλάδα 
του αύριο και συνεχίζουμε», 
στην εκδήλωση του ΤΕΕ 
αναδείχθηκε από τους ομι-
λητές και παρουσιάστηκε 
με οπτικοακουστικό υλικό, 
η καθοριστική συμβολή του 
ΤΕΕ και των Ελλήνων Διπλω-
ματούχων Μηχανικών στην 
παραγωγική και οικονομική 
ανασυγκρότηση και ανάπτυ-
ξη της χώρας, από την ίδρυ-
ση του ΤΕΕ έως σήμερα.

στο «Φάρο» του «Κέντρου 
Πολιτισμού Ίδρυμα Σταύ-
ρος Νιάρχος», με κεντρικούς 
ομιλητές την Πρόεδρο της 

Ελληνικής Δημοκρατίας, κα 
Κατερίνα Σακελλαροπούλου, 
τον Πρωθυπουργό κο Κυριά-
κο Μητσοτάκη, τον Πρόεδρο 

της Βουλής των Ελλήνων, κο 
Κωνσταντίνο Τασούλα και 
οικοδεσπότη τον Πρόεδρο 
του ΤΕΕ κο Γιώργο Στασινό.

ΤΕΕ: 100 χρόνια σχεδιάζουμε την Ελλάδα του αύριο και συνεχίζουμε

Ο Πρόεδρος του ΤΕΕ κ. Γιώργος Στασινός, που κατάγεται από την Άρτα
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Η Κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας επιφυλάσσει 
μόνο οπισθοδρόμηση και μαρασμό για την Π.Ε. Άρτας

Ένα εμβληματικό 
έργο, η “Κατασκευή 
Έργων Ύδρευσης 
Άρτας – Πρέβεζας – 

Λευκάδας” προϋπολογισμού 
140 εκατομμυρίων Ευρώ € (με 
ΦΠΑ 24%), με χρηματοδότηση 
από το Ταμείο Ανάκαμψης και 
Ανθεκτικότητας μόλις …απε-
ντάχθηκε!

Πρόκειται για ένα έργο που θα έλυ-
νε το πρόβλημα ύδρευσης στην 
περιοχή, που προέβλεπε τη μετα-
φορά πόσιμου νερού από τις πη-
γές Αγ. Γεωργίου Λούρου για την 
εξυπηρέτηση αστικών κέντρων και 
οικισμών των Π.Ε. Άρτας, Πρέβε-
ζας, Λευκάδας και Αιτωλοακαρνανί-
ας και θα εξυπηρετούσε πληθυσμό 
της τάξης των 145.000 ατόμων για 
περίοδο 40 ετών. Το έργο ήταν 
ώριμο, είχε ενταχθεί στο Ταμείο 
Ανάκαμψης, δημοπρατήθηκε μέσα 
στις προβλεπόμενες προθεσμίες και 
ήταν έτοιμο να περάσει στη φάση 
της υλοποίησης, καθώς είχε ήδη 
αναδειχθεί ο ανάδοχος του έργου.

Η δε Κυβέρνηση τα ρίχνει στον 
… Daniel (!) και προφασίζεται την 
καταστροφή στη Θεσσαλία για 
την ανακατανομή των πόρων του 
Ταμείου Ανάκαμψης. Παρά τις δε-
σμεύσεις ότι θα εξευρεθούν από 
άλλες πηγές πόροι, το δια ταύτα 
είναι ότι το έργο βρίσκεται πλέ-
ον κυριολεκτικά στον αέρα, χωρίς 
χρηματοδότηση.

κατάσταση να είναι απελπιστική 
λόγω της έλλειψης γιατρών. Εδώ 
και χρόνια το 1/3 των οργανικών 
θέσεων είναι κενές ενώ δεν έχει γί-
νει ούτε μια πρόσληψη επικουρικού 
γιατρού.

Στο δε τομέα της εκπαίδευσης… 
μόλις προ ημερών ο αρμόδιος 
Υπουργός φαίνεται να κατέθεσε 
στο Υπουργικό Συμβούλιο προσχέ-
διο νομοσχεδίου που επίκειται να 
τεθεί και σε δημόσια διαβούλευση 
με βάση το οποίο προς οριστική 
κατάργηση οδεύουν το τμήμα Επι-
στημών Τροφίμων και Διατροφής 
της σχολής Γεωπονίας Άρτας και το 
Πρότυπο Αγροδιατροφικό Τεχνο-
λογικό Πάρκο Ηπείρου με έδρα την 
Άρτα, το τμήμα Μηχανολόγων Μη-
χανικών της Πολυτεχνικής Σχολής 
του Πανεπιστημίου Ιωαννίνων και 
το τμήμα Μετάφρασης Διερμηνείας 
της Σχολής Κοινωνικών Επιστημών 
Ηγουμενίτσας.

Αλήθεια αυτή είναι η ιδέα της Κυ-
βέρνησης για την ανάπτυξη; Αυτή 
είναι η στάση της ΝΔ για την αντι-
μετώπιση των προβλημάτων της 
Π.Ε. Άρτας και της Ηπείρου;

Αν δεν μπορούν να συμβάλλουν 
θετικά, τουλάχιστον, ας μην ασχο-
λούνται άλλο.

Σύσκεψη του Συντονιστικού Οργάνου Πολιτικής 
Προστασίας ΠΕ Άρτας 

Σύσκεψη του Συντο-
νιστικού Οργάνου 
Πολιτικής Προ-
στασίας ΠΕ Άρτας 
πραγματοποιήθη-
κε, υπό την προ-

εδρία του Αντιπεριφερειάρχη 
Άρτας κ. Β. Ψαθά και με την 
παρουσία του Προϊσταμένου 
του Τμήματος Πολιτικής Προ-
στασίας της Περιφερειακής 
Ενότητας Άρτας κ. Κων/νου 
Τζουμάκα.
Αντικείμενο της σύσκεψης ήταν ο 
συντονισμός των δράσεων σε θέ-
ματα Πολιτικής Προστασίας, για 
την αντιμετώπιση εκτάκτων ανα-
γκών (εκδήλωση πλημμυρικών φαι-
νομένων – καταπτώσεις – παγετός 
– χιονοπτώσεις) ενόψει της χειμερι-
νής περιόδου και η επικαιροποίηση 
σχεδίων πλημμυρών.
Στη σύσκεψη παρόντες ήταν τα 
μέλη του Συντονιστικού: ο Αν. Δ/

της Αστυνομικής Δ/νσης Άρτας κ. 
Τυρολόγος Χρήστος, ο Δ/της του 
3ου Γραφείου του 584 ΜΙΠ ΤΠ 
Άρτας κ. Αθανασάκης Γεώργιος, ο 
Διοικητής Περιφερειακής Πυροσβε-
στικής Διοίκησης Ηπείρου Αρχιπύ-
ραρχος Απόστολος Βασδέκης, ο 
Διοικητής ΔΙΠΥΝ Άρτας κ. Κίτσιος 
Κων/νος, ο Διοικητής της Πυροσβε-
στικής Υπηρεσίας Άρτας κ. Θεοχά-
ρης Αντώνης, ο κ. Νίτας Γεώργιος 
από το ΠΕ.ΠΥΔ. Ηπείρου, ο Προϊ-
στάμενος της Δ/νσης Δασών Άρτας 
κ. Δ. Χελάς. Επίσης, παρόντες ήταν 
εκπρόσωποι από διάφορους φορείς 
όπως ΤΟΕΒ Αράχθου, Ιόνια οδό, 
ΟΤΕ, ΔΕΗ, ΔΕΔΔΗΕ και ΚΤΕΛ (αστι-
κό & υπεραστικό).
Ο Αντιπεριφερειάρχης Άρτας επε-
σήμανε την βαρύτητα και την ση-
μασία της σημερινής σύσκεψης του 
Συντονιστικού Οργάνου που αφο-
ρά την χειμερινή περίοδο και ειδι-
κότερα τα θέματα αντιμετώπισης 

πιθανών προβλημάτων που μπορεί 
να προκύψουν από τις βροχοπτώ-
σεις και τις χιονοπτώσεις.
Η Περιφέρεια Ηπείρου, εκτελεί ένα 
συνεχές και διαρκές πρόγραμμα 
καθαρισμών και προστασίας πο-
ταμών και ρεμάτων και βοηθάει 
όπως πάντα στον καθαρισμό του 
αρδευτικού και αποστραγγιστικού 
δικτύου σε όλα τα μήκη και πλάτη 
του Ν. Άρτας. Επιπλέον, ο Αντιπε-
ριφερειάρχης Άρτας αναφέρθηκε 
στην ανάγκη να υπάρχει συνεχής 
ενημέρωση και γνώση των σχεδί-
ων πολιτικής προστασίας από τους 
εμπλεκόμενους φορείς.
Κατά τη διάρκεια της σύσκεψης 
έγινε συζήτηση για τα μέτρα που 
έχουν ληφθεί, για τα μηχανήματα 
που είναι διαθέσιμα καθώς επίσης 
και για τον βαθμό ετοιμότητας 
όλων των αρμοδίων υπηρεσιών και 
φορέων για την επερχόμενη χειμε-
ρινή περίοδο.

Εμβληματικά έργα τινάζονται στον αέρα 
και Πανεπιστημιακές Σχολές κλείνουν

ΦΩΤΟ ΑΡΧΕΙΟΥ

Ακόμη, για την κατασκευή του δρό-
μου Αθαμάνιο – Θεοδώριανα, τέσ-

σερα χρόνια μετά, όχι μόνο δεν έχει 
ολοκληρωθεί ο δρόμος αλλά μαθαί-

νουμε ότι σταματούν οι εργασίες.
Το Γ.Ν. Άρτας «καταρρέει», με την 

Το Διοικητικό Συμ-
βούλιο του Σωμα-
τείου Εργαζομένων 
στην Αρχαιολογία  

χαιρετίζει όλες τις συνα-
δέλφισσες και όλους τους 
συναδέλφους που πήραν 
μέρος στην  Γενική μας Συ-
νέλευση 26/10/2023. 
Μέσα από τη διαδικασία της 
συνέλευσης αναδείχτηκε η 
άμεση ανάγκη για  αγωνι-
στική δράση ώστε να μην 
περάσουν τα σχέδια της 
ηγεσίας του ΥΠΠΟ για την  

περαιτέρω ιδιωτικοποίηση 
της πολιτιστικής μας κλη-
ρονομιάς, δηλώνοντας την  
αντίθεσή μας στην ανάθε-
ση εργασιών σε ιδιώτες και 
σε όλες τις διαδικασίες που  
υπονομεύουν το δικαίωμα 
μας στην εργασία, το δημό-
σιο χαρακτήρα των έργων  
ανάδειξης της πολιτιστικής 
μας κληρονομιάς καθώς και 
τα εργασιακά μας  δικαιώ-
ματα.  
Οι νέες εξαγγελίες της 
Υπουργού Πολιτισμού σχε-

τικά με την πρόθεση του  
Υπουργείου για περαιτέρω 
εμπορευματοποίηση του 
πολιτισμού, αλλαγή της  
οργανωτικής δομής του 
ΥΠΠΟ, καθώς και την στα-
διακή κατάργηση της αυτε-
πιστασίας  έχουν σαν στόχο 
να μοιράσουν κρατικό χρή-
μα στους επιχειρηματικούς 
ομίλους.  
Ο σχεδιασμός του ΥΠΠΟ εί-
ναι η υλοποίηση του πολιτι-
στικού έργου  (αρχαιολογι-
κή έρευνα, αποκατάσταση, 

φύλαξη, καθαριότητα κλπ.) 
να περάσει στα χέρια  των 
εργολάβων και των επιχει-
ρήσεων. Επιχειρείται η πα-
ράδοση της πολιτιστικής 
μας  κληρονομιάς σε εργο-
λάβους και σε επιχειρήσεις, 
που θα έρθουν να απορρο-
φήσουν  έτοιμο εξειδικευ-
μένο προσωπικό και να το 
ξεζουμίσουν αξιοποιώντας 
την αντεργατική  νομοθεσία 
που υπάρχει. 

ΑΠΕΡΓΙΑ ΤΩΝ 
ΣΥΜΒΑΣΙΟΥ-

ΧΩΝ ΤΟΥ ΥΠΠΟ  
ΤΗΝ ΤΕΤΑΡΤΗ 8 

ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 
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Με συμμετοχή περισ-
σότερων από 300 
φοιτητών, καθη-
γητών, εξωτερικών 

συνεργατών, εκπροσώπους 
του δήμου, της περιφέρειας 
και του Πανεπιστημίου Ιω-
αννίνων  πραγματοποιήθηκε 
με επιτυχία η Ημερίδα για το 
Πρότυπο Κέντρο Εμβαθυμέ-
νης Εικονικής, Επαυξημένης 
και Μικτής Πραγματικότητας 
Περιφέρειας Ηπείρου (ΚΕΕ-
ΠΗ).

Στην Ημερίδα αρχικά παρουσι-
άστηκαν σύγχρονες έρευνες και 
εφαρμογές που υλοποιήθηκαν 
από τα μέλη του ΚΕΕΠΗ όπως και 
δράσεις με τεχνολογικά επιτεύγ-
ματα που πραγματοποιήθηκαν 
κατά τη διάρκεια των τριών χρό-
νων από την αρχή δημιουργίας 
του Κέντρου.
Οι συμμετέχοντες της Ημερίδας 
είχαν την ευκαιρία μέσα από τους 
ειδικά διαμορφωμένους χώρους 
και τον σύγχρονο εξοπλισμό του 
κέντρου το οποίο και επισκέφθη-
καν να δοκιμάσουν και να εμβυ-
θιστούν σε εφαρμογές Εικονικής, 
Επαυξημένης και Μικτής Πραγμα-
τικότητας.

Στο τέλος της Ημερίδας ο επιστη-
μονικά υπεύθυνος του έργου κ. 
Γλαβάς Ευριπίδης και αναπληρω-
τής επιστημονικά υπεύθυνος κ. 
Τζάλλας Αλέξανδρος παρουσία-
σαν στους επισκέπτες τις δυσκο-
λίες και τις προσπάθειες που έγι-
ναν για να υλοποιηθεί το κέντρο, 
ενώ στην συνέχεια αναφέρθηκαν 
οι συνεργασίες και δράσεις που 
έγιναν στην διάρκεια λειτουργίας 
του ΚΕΕΠΗ.
Στο Epirus XRCenter, δημιουργή-
σαμε έναν χώρο όπου τα όνειρα 
γίνονται πραγματικότητα και η 
φαντασία γίνεται τρισδιάστατη. 
Σας προσκαλούμε να ζήσετε μια 
συναρπαστική εμπειρία μέσα από 
τον κόσμο της Εικονικής, Επαυ-
ξημένης και Μικτής Πραγματικό-
τητας με ρομποτικούς βραχίονες, 
εξελιγμένες συσκευές ηλεκτρο-
εγκεφαλογραφήματος, απτική 
ανάδραση, 3D scanner και 3D 
printer. Πρόκειται για μια μοναδι-
κή ευκαιρία στο να δοκιμάσετε τις 
τελευταίες επιτεύξεις στον χώρο 
της τεχνολογίας και να εμπλακεί-
τε σε πρωτοποριακά εγχειρήματα.
Ελάτε να ανακαλύψετε το μέλλον 
της ψυχαγωγίας και της εκπαίδευ-
σης. Σας προσκαλούμε σε έναν 
κόσμο που προχωρά πέρα από 
τα όρια της πραγματικότητας και 

Πρότυπο ΚΕντρο Εμβαθυμένης Εικονικής, Επαυξημένης και 
Μικτής Πραγματικότητας Περιφέρειας Ηπείρου – ΚΕΕΠΗ

Απολογισμός Οδικής Ασφάλειας για 
τον Οκτώβριο 2023 στην Ήπειρο 
Με στόχο τη διαρκή ενη-

μέρωση και ευαισθη-
τοποίηση των πολιτών 

στα ζητήματα οδικής ασφάλει-
ας, δημοσιοποιούνται συγκε-
ντρωτικά-συγκριτικά στοιχεία 
που αφορούν τροχαία ατυχή-
ματα και παραβάσεις για τον 
Οκτώβριο του 2023, σε σχέση 
με την αντίστοιχη περσινή πε-
ρίοδο.
α. Τροχαία Ατυχήματα 
Στην εδαφική αρμοδιότητα της 
Ηπείρου σημειώθηκαν -15- τροχαία 
ατυχήματα (όπως και το 2022). Ει-
δικότερα, σημειώθηκαν: 
-5- θανατηφόρα τροχαία ατυχήμα-
τα (όπως και το 2022)
κανένα τροχαίο ατύχημα με σοβα-
ρό τραυματισμό ατόμου (όπως και 
το 2022). 
-10- τροχαία ατυχήματα με ελαφρύ 
τραυματισμό ατόμου (όπως και το 
2022)
Από τα τροχαία ατυχήματα που συ-
νέβησαν σε αστικές και αγροτικές 
περιοχές των νομών, καταγράφη-
καν συνολικά -18- παθόντες (ένα-
ντι -21- το 2022). Ειδικότερα, κα-
ταγράφηκαν: 
  -5-νεκροί (όπως και το 2022) 
  Κανένας σοβαρά τραυματίας 
(όπως και το 2022)  
  -13-  ελαφρά τραυματίες (έναντι 
-16- το 2022)
Τα κυριότερα αίτια των τροχαίων 
ατυχημάτων, όπως προέκυψε από 
την αστυνομική τροχονομική έρευ-
να, ήταν: 
Υπερβολική ταχύτητα
Παραβίαση προτεραιότητας
Παραβίαση σήμανσης

σας προσφέρει μια εμπειρία που 
θα σας μείνει αξέχαστη.
Ελάτε στο Epirus XRCenter και 
ζήστε το μέλλον σήμερα!
Επισκεφτείτε μας στο xrcenter.gr 
και συμπληρώστε την φόρμα επι-
κοινωνίας για να ζήσετε και εσείς 

την απόλυτη εμπειρία!
Το κέντρο υλοποιήθηκε στα πλαί-
σια της δράσης «Ενίσχυση των 
Υποδομών Έρευνας και Καινο-
τομίας» και του Επιχειρησιακού 
Προγράμματος «Ανταγωνιστικό-
τητα, Επιχειρηματικότητα και Και-

νοτομία», στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ 

2014-2020, με τη συγχρηματοδό-

τηση της Ελλάδας και της Ευρω-

παϊκής Ένωσης (Ευρωπαϊκό Τα-

μείο Περιφερειακής Ανάπτυξης).

β. Δράσεις Τροχονομικής αστυ-
νόμευσης   
Για την πρόληψη των τροχαίων 
ατυχημάτων πραγματοποιήθηκαν 
συστηματικοί έλεγχοι στο οδικό δί-
κτυο της Ηπείρου, οι οποίοι είχαν 
ως αποτέλεσμα να βεβαιωθούν συ-
νολικά (5.710) παραβάσεις, από τις 
οποίες ξεχωρίζουν οι επικίνδυνες, 
καθώς οδηγούν ευθέως στο τρο-
χαίο ατύχημα ή επηρεάζουν καθο-
ριστικά το αποτέλεσμά του. 
Συγκεκριμένα, βεβαιώθηκαν :
• 1.485 για υπερβολική τα-

χύτητα
• 325 για μη χρήση της ζώ-

νης ασφαλείας κατά την 
οδήγηση

• 261 για μη χρήση κράνους 
κατά την οδήγηση 

• 179 για χρήση κινητού τη-
λεφώνου κατά την οδήγη-
ση

• 122 για κίνηση στο αντί-
θετο ρεύμα κυκλοφορίας/
αντικανονικό προσπέρα-
σμα/αντικανονικό ελιγμό  

• 67 για οδήγηση υπό την 

επίδραση οινοπνεύματος 
(μέθη)

• 64 για παραβίαση ερυθρού 
σηματοδότη

• 6 για φθαρμένα ελαστικά
    
Σημειώνεται επίσης ότι τον προη-
γούμενο μήνα βεβαιώθηκαν (137)  
παραβάσεις για στέρηση άδειας 
ικανότητας οδήγησης, (48) παρα-
βάσεις που αφορούν ανασφάλι-
στα οχήματα και (935) παραβάσεις 
επαγγελματικών οχημάτων.

Σύγκριση με την αντίστοιχη περσινή περίοδο

Την Κυριακή 29 Οκτωβρίου 2023 
ανακοίνωσα την παραίτησή μου από 
τη θέση του Γενικού Συντονιστή της 
Περιφερειακής παράταξης «Ορίζοντες 
Ηπείρου» στη νέα πρόεδρο, καθώς 
και στα όργανα της παράταξης.
Ως εκ τούτου, θα ήθελα να δηλώσω 
τα εξής:
Υπηρέτησα την παράταξη για 4 και 
πλέον χρόνια με συνέπεια και υπευ-
θυνότητα, έχοντας εκπληρώσει στο 
ακέραιο το ρόλο μου.
Μετά τις εκλογές της 8ης Οκτωβρίου 
και τα νέα δεδομένα που προέκυψαν 
εντός των «Οριζόντων Ηπείρου» εί-
μαι απόλυτα πεπεισμένος πως έκλει-
σε οριστικά ο κύκλος της προσφοράς 
μου στην παράταξη.
Θέλω να ευχαριστήσω όλους τους 
συμπολίτες μου που ταυτίστηκαν με 
τις ΑΡΧΕΣ, τις ΑΞΙΕΣ και το ΟΡΑΜΑ 
που υπηρετήσαμε ως «Ορίζοντες 
Ηπείρου».
Θέλω να ευχαριστήσω επίσης τα 
ΜΕΛΗ, τα ΣΤΕΛΕΧΗ και τους ΥΠΟ-
ΨΗΦΙΟΥΣ για τον καθαρό και αγνό 
αγώνα που δώσαμε προσβλέποντας 
στην ΗΠΕΙΡΟ του ΑΥΡΙΟ και που από 
κοινού οραματιστήκαμε με πρωτερ-
γάτη τον Σπύρο Ριζόπουλο. 
Συνεπής στις αρχές μου κλείνω έναν 
κύκλο, δηλώνοντας πως η δραστη-
ριοποίησή  μου με τα κοινά και συ-
γκεκριμένα σε ό,τι αφορά την Περι-
φέρεια Ηπείρου, δεν σταματάει εδώ. 
Σκοπός μου είναι να είμαι δίπλα στους 
συμπολίτες μου , παρακολουθώντας 
τα προβλήματα της καθημερινότητας 
καθώς και στα μεγάλα και σημαντικά 
θέματα που σχετίζονται με την ανά-
πτυξη και την εξωστρέφεια του τό-
που μας.       
Αυτό αποτελεί δέσμευση για όσα πρε-
σβεύω και υπηρετώ, οι δε αποφάσεις 
μου θα ληφθούν σε συνάρτηση με τα 
τεκταινόμενα στην Περιφέρειά μας.
Τα πρόσωπα, τα γεγονότα και όχι 
μόνο… θα καθορίσουν τον χρόνο και 
τον τρόπο κάθε μελλοντικής μου ΕΠΙ-
ΛΟΓΗΣ.
«Ο καιρός γαρ εγγύς».
Ταπεινά ευχαριστώ!
Καλή συνέχεια και καλή δύναμη σε 
όλους!

Παραίτηση Νάτση 
Μιχάλη ως Συντονιστή 

των Οριζόντων 
Ηπείρου
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Και  πολύ κόσμο είχε, και το 
ενδιαφέρον του κοινού ήταν 
μεγάλο, και η βροχή των ερω-
τήσεων-τοποθετήσεων πε-

ρίσσευσε, και πολλές… παραφωνίες 
ακούστηκαν αλλά και στο φόντο της 
δεξαμενής σκέψης, του γνωστού ΕΛ.Ι-
.ΑΜ.Ε.Π  εξελίχθηκε…. 
Ο λόγος για την  προχθεσινή Σαββατιάτι-
κη(4/11/2023) εκδήλωση για τα 100 χρόνια 
από την «Συνθήκη της Λωζάνης» η οποία, 
με συν-διοργανωτές: «Την Εταιρεία Ελλη-
νικών Θεμάτων», τον Δήμο Αρταίων και 
τον Δικηγορικό Σύλλογο Άρτας, πραγματο-
ποιήθηκε στον «Σκουφά». Εκεί οι προσκε-
κλημένοι ομιλητές: κ.κ Κ. Φίλης(διεθνολό-
γος, στρατηγικός αναλυτής της ελληνικής 
εξωτερικής πολιτικής στις περιοχές της 
Μαύρης Θάλασσας, του Καυκάσου και της 
Κεντρικής Ασίας και συγγραφέας.), Μανώ-
λης Κωστίδης(δημοσιογράφος ,ανταποκρι-
τής του Σκάι στην Τουρκία και συνεργάτης 
της εφημ. «Καθημερινή»), με συντονίστρια 
την κ. Βίκυ  Φλέσσα( δημοσιογράφος και 
παρουσιάστρια εκπομπών στην τηλεόρα-
ση)  ανέλυσαν το θέμα και αμέσως μετά 
απάντησαν  στις ερωτήσεις-τοποθετήσεις 
του πολυπληθούς ακροατηρίου. 

ΤΑ ΚΑΙΡΙΑ ΣΗΜΕΙΑ ΤΗΣ «ΣΥΝΘΗΚΗΣ 
ΤΗΣ ΛΩΖΑΝΗΣ»
Ακριβώς πριν 100 χρόνια, στις 24 Ιουλίου 
του 1923, στο Παλέ ντε Ρουμίν της Λω-
ζάνης, εκπρόσωποι οκτώ χωρών έβαζαν 
την υπογραφή τους σε ένα κείμενο 143 
άρθρων, που έμεινε στην ιστορία ως «Συν-
θήκη της Λωζάνης.» Μια συνθήκη ειρήνης 
μεταξύ της Τουρκίας- ως διαδόχου της 
Οθωμανικής Αυτοκρατορίας- και των συμ-
μαχικών κρατών που πολέμησαν εναντίον 
της στον Α’ Παγκόσμιο Πόλεμο, ανάμεσά 
τους και η Ελλάδα.
 Η «Συνθήκη της Λωζάνης» αντικατέστησε 
δύο άλλα κείμενα: Την συνθήκη των Σε-
βρών του 1920, η οποία είχε μεν υπογρα-
φεί από τους Οθωμανούς, αλλά δεν έγινε 
δεκτή από το καθεστώς του Μουσταφά Κε-
μάλ και την ανακωχή των Μουδανιών του 
Οκτωβρίου 1922, που επέβαλε την κατά-
παυση του πυρός και το τέλος της Μικρα-
σιατικής εκστρατείας. 
Η ιστορούμενη Συνθήκη  σε ό, τι αφορά 
την Ελλάδα και την Τουρκία, όρισε τα χερ-
σαία σύνορά μας στην περιοχή του Έβρου  
και το καθεστώς των νησιών του Βορείου 
Αιγαίου, επικύρωσε τo προγενέστερο πρω-
τόκολλο περί ανταλλαγής πληθυσμών και 
καθόρισε τα δικαιώματα των θρησκευτικών 
μειονοτήτων στις δύο χώρες.
 
ΓΙΑΤΙ Η «ΛΩΖΑΝΗ» ΙΣΧΥΕΙ ΚΑΙ ΘΑ 
ΙΣΧΥΕΙ ΣΤΟ ΑΚΕΡΑΙΟ
 Αν και πέρασε ένας αιώνας από την υπο-
γραφή της «Συνθήκης της Λωζάνης», για 
την Ελλάδα φυσικά δεν τίθεται καν θέμα 
ούτε λήξης ,ούτε αναθεώρησής της. Ωστό-
σο πληθαίνουν οι φωνές στην Τουρκία που 
λένε ότι «η Συνθήκη έχει λήξει» και  ζη-
τούν την αναθεώρηση της. Μάλιστα ο ίδιος 
ο πρόεδρος  Ερντογάν δεν παύει να διακη-
ρύττει ότι «η Λωζάννη δεν είναι ιερό κείμε-
νο, φυσικά θα το συζητήσουμε.» 
Στον αντίποδα των τουρκικών «δεισιδαιμο-
νιών»  ο πρώην Πρόεδρος της  Δημοκρα-

ΑΝΤΩΝΗΣ ΚΟΛΙΑΤΣΟΣ: Η ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΗ ΤΗΣ ΣΥΝΘΗΚΗΣ ΤΗΣ 
ΛΩΖΑΝΗΣ ΣΤΟΝ «ΣΚΟΥΦΑ»

(Με φόντο  τον  κύκλο ιδεών του ΕΛ.Ι.ΑΜ.Ε.Π  και με πολλές παραφωνίες) (Μέρος Α)

τίας  κ. Προκόπης   Παυλόπουλος έρχεται να   
δηλώσει: « Η  Συνθήκη της Λωζάνης ισχύει 
και θα ισχύει στο ακέραιο, δοθέντος ότι από 
την ίδια θεσμική φύση και υπόστασή της δεν 
είναι δυνατό νομικώς να αναθεωρηθεί.»  Ενώ 
στην προ μηνών εκδήλωση της Ευξείνου Λέ-
σχης Αθηνών με θέμα «Συνθήκη της Λωζά-
νης, 100 χρόνια μετά», ο ίδιος  έσπευσε  να 
καταλογίσει «θράσος» στην Τουρκία, όταν 
από τη μία να κατηγορεί την Ελλάδα ότι «δεν 
σέβεται την συνθήκη της Λωζάνης»  και από 
την άλλη  «επιδιώκει κατά πάγια τακτική την 
αναθεώρησή της.»
Να όμως που και μέσα στην Τουρκία υπάρ-
χουν  σοβαρές  φωνές  οι οποίες, προς θλίψη 
του Ερτογάν και των συν αυτώ πολιτικών 
ισλαμιστών, λένε αυτά που λέει η Ελλάδα. 
Συγκεκριμένα ο γνωστός Τούρκος δημοσιο-
γράφος Μουράτ Γετκίν κάνει λόγο για  «δει-
σιδαιμονίες» της Άγκυρας, αναφορικά με τη 
«Λωζάνη,» με την πιο κοινή και πιο χρησιμο-
ποιούμενη «δεισιδαιμονία» από τους «ερτο-
γανικούς κύκλους» που λέει ότι «η Συνθήκη 
της Λωζάνης είχε μυστικά άρθρα από την 
Τουρκική Εθνοσυνέλευση, και σύμφωνα με 
αυτά  θα ίσχυε για 100 χρόνια», δηλαδή, θα 
έπρεπε να είχε λήξει… χθες.
 Ακόμη ο Μουράτ Γετκίν  επικαλούμενος την 
ιστορική αλήθεια: . «Ότι τα Δωδεκάνησα κα-
ταλήφθηκαν από την Ιταλία το 1911 μετά 
την ήττα της Οθωμανικής Τουρκίας στη Λι-
βύη και επομένως δεν είχαν καμία σχέση με 
τη Λωζάνη. Και ότι το 1943, ο Βρετανός πρω-
θυπουργός Ουίνστον Τσόρτσιλ πρόσφερε 
στον Ινονού τα Δωδεκάνησα με αντάλλαγμα 
την ανάμειξη της Τουρκίας στον πόλεμο στο 
πλευρό της Βρετανίας …» Καταρρίπτει τις 
αιτιάσεις του Ερντογάν ότι δήθεν με την εν 
λόγω συνθήκη   «Δώσαμε τα νησιά» στην 
Ελλάδα.  
Ωστόσο ένα δεύτερο και ισχυρότερο ράπι-
σμα στον Ερτογάν και στους «αναθεωρητές» 
της Άγκυρας, ήρθε από τον  τότε Πρόεδρο 
της τουρκικής Βουλής  Μουσταφά Σεντόπ, ο 
οποίος την 1η Απριλίου 2023, έκανε τη δή-
λωση που έπρεπε να είχε γίνει εδώ και χρό-
νια: «Δεν υπάρχει θέμα χρόνου, δεν υπάρχει 
τέτοιο πράγμα στη συμφωνία. […] Δεν υπάρ-

χει μυστική ρήτρα σε μια διεθνή συμφωνία, 
ούτε στη Λωζάνη.  Αυτή είναι μια πολύ άχρη-
στη συζήτηση.»
Εξ’ άλλου, όταν η σημερινή Τουρκία στέλνει 
επίσημα έγγραφα στον ΟΗΕ,  διπλωματικά 
και νομικά,  επικαλούμενη  τη Συνθήκη της 
Λωζάνης και όχι τη Συνθήκη του Μοντρέ, σε 
σχέση με το καθεστώς της Σαμοθράκης και 
της Λήμνου που είναι δύο κρίσιμα νησιά για 
το συσχετισμό των στρατιωτικών δυνάμεων, 
αυτό δεν σημαίνει ότι συνομολογεί την ισχύ 
και συνέχεια της επίμαχης συνθήκης; Και το 
κυριότερο. Οτι οι κρίσιμες ρήτρες της, που 
ρυθμίζουν εδαφικά καθεστώτα και καθορί-
ζουν σύνορα  είναι σεβαστές και αμετάκλη-
τες;

ΣΕ ΤΙ ΕΓΚΕΙΤΑΙ Η ΔΙΧΟΓΝΩΜΙΑ  ΜΕ 
ΤΗΝ ΤΟΥΡΚΙΑ ΚΑΙ ΠΩΣ ΤΗΝ ΑΙΡΕΙ Η 
ΕΛΛΑΔΑ
Αλλά τα εδαφικά καθεστώτα δεν ορίζονται 
μόνο από πλευράς συνόρων αλλά και από 
πλευράς πρόσθετων προϋποθέσεων, λέει 
η Τουρκία. Και προσθέτει:  «Ναι, οι τίτλοι 
κυριαρχίας των νησιών του βόρειου και κε-
ντρικού Αιγαίου είναι στην Ελλάδα, αλλά υπό 
τον όρο της μερικής ή πλήρους αποστρατιω-
τικοποίησης.[…] Εφόσον ο όρος αυτός, που 
είναι συνδεδεμένος με το εδαφικό καθεστώς 
δεν τηρείται, άρα δεν ισχύει το εδαφικό κα-
θεστώς των νησιών του Αιγαίου.»
Η Ελλάδα όμως αντιτείνει : «το συνορια-
κό και εδαφικό καθεστώς είναι οριστικό και 
αμετάκλητο και ότι ο όρος σχετικά με την 
αποστρατιωτικοποίηση δεν αποτελεί προϋ-
πόθεση αναγνώρισης του εδαφικού καθε-
στώτος και της κυριαρχίας. […]Εάν υπάρ-
χουν προβλήματα σχετικά με τη μερική ή 
πλήρη αποστρατιωτικοποίηση να τα δούμε 
με βάση το διεθνές δίκαιο, αλλά πάντως σε 
καμία περίπτωση αυτό δεν αμφισβητεί την 
κυριαρχία των νήσων του Αιγαίου». Εν τέλει 
στο υπόβαθρο των τουρκικών απαιτήσεων η 
Ελλάδα βάσιμα αντί-επιχειρηματολογεί υπο-
στηρίζοντας:
 • Για τη Λήμνο και τη Σαμοθράκη έχουμε 
τη συνθήκη του  Μοντρέ,  άρα δεν τίθεται 
ζήτημα  αποστρατικοποίησής τους.

• Για τα Δωδεκάνησα, αντιλέγουμε ότι δεν 
αφορούν την Τουρκία καθώς με την συν-
θήκη ειρήνης των Παρισίων του 1947(σ. σ, 
δεν συμμετείχε η Τουρκία), παραχωρήθη-
καν από την Ιταλία.
• Για τη Χίο, τη Σάμο, τη Λέσβο και την 
Ικαρία,  έχουμε όχι μόνο δικαίωμα αυτο-
άμυνας κατά τη νομική ακριβολογία, αλλά 
και δικαίωμα να λάβουμε αντίμετρα σε σχέ-
ση με τον υπέρ-εξοπλισμό της ασιατικής 
ακτής που συνιστά απειλή, ιδίως μετά τα 
γεγονότα της Κύπρου.

ΓΙΑΤΙ Η ΤΟΥΡΚΙΑ ΜΕ ΚΑΘΕ ΤΡΟΠΟ 
ΘΑ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙ ΝΑ ΚΑΤΑΡΓΗΣΕΙ Ή 
ΑΝΑΘΕΩΡΗΣΕΙ ΤΗ «ΣΥΝΘΗΚΗ ΤΗΣ 
ΛΩΖΑΝΗΣ»
Όμως η «Συνθήκη της Λωζάνης» ήταν 
ήττα για την Τουρκία καθόσον χάνοντας 
στον  Α’ Παγκόσμιο Πόλεμο επήλθε και η 
διάλυση της Οθωμανική Αυτοκρατορίας. 
Επομένως ο Ερτογάν και οι θιασώτες της 
«Γαλάζιας Πατρίδας» γνωρίζουν πολύ καλά 
ότι η εν λόγω συνθήκη, ισχύουσα ως έχει,  
βάζει φρένο στον  «μεγαλοιδεατισμό» τους  
να επεκταθεί η Τουρκία στα πρώην εδάφη 
της  Οθωμανική Αυτοκρατορίας, που είναι 
και η φαντασίωση του  Τούρκου προέδρου 
να την ανασυστήσει. «Με τη Λωζάννη δώ-
σαμε τα νησιά που θα ακουγόταν η φωνή 
σου αν φώναζες. […]Με τη Λωζάνη αγνο-
ήθηκαν ή σκόπιμα διαβρώθηκαν από την 
Ελλάδα τα δικαιώματα της τουρκικής (sic) 
μειονότητας, που καθορίζει η Συνθήκη.[…] 
Η Τουρκία «δεν είναι δυνατόν να αποδε-
χθεί αυτή την κατάσταση». Τα πιο πάνω 
είναι κάποιες από τις κατά καιρούς …  πα-
ραπονιάρικες  ατάκες του Ερτογάν στις 
οποίες δεν δίστασε να συμπεριλάβει και το 
θέμα της αποστρατικοποίησης των νησιών 
του Αιγαίου. 
Εξ’ άλλου ο γνωστός Τούρκος συγγραφέας 
Αϊτίν Ουνάλ ,σε άρθρο του στην φιλοκυ-
βερνητική εφημερίδα Yeni Safak το λέει 
ξεκάθαρα: 
«Η Λωζάνη δεν ήταν νίκη για την Τουρκία. 
Ήταν μια συνθήκη παράδοσης μιας χώρας 
ηττημένης στον Πρώτο Παγκόσμιο Πόλε-
μο. Ήταν το «πικρό φάρμακο» που έπρεπε 
να πιούμε.[…]Οι Τούρκοι τελικά εκδιώχθη-
καν από την Ευρώπη, αλλά και από την 
Αφρική και τη Μέση Ανατολή. Ακόμη και 
από πόλεις όπως η Μοσούλη, το Κιρκούκ, η 
Θεσσαλονίκη, που ήταν τουρκικές..[…].Για 
100 χρόνια ζούμε με άγχος, αν θα διαμελι-
στεί η Τουρκία. Ωστόσο, το κύριο μέλημά 
μας θα έπρεπε να ήταν: «αυτά τα σύνορα 
είναι στενά για την Τουρκία». Η Λωζάνη 
μας έβαλε δεσμά. Δεν μπορεί να εδραιωθεί 
μια ισχυρή Τουρκία χωρίς να αφαιρεθούν 
αυτά τα δεσμά.»
Για αυτό και ο Τούρκος πρόεδρος, γνωρίζο-
ντας ότι η «Συνθήκη της Λωζάνης» δεν κα-
ταργείται ούτε αναθεωρείται, προσπαθεί να  
επιτύχει του σκοπού του με την προσφυγή, 
την κατάλληλη στιγμή,  σε διεθνή δικαιο-
δοτικό φορέα(σ. σ, Δ.Δ της Χάγης, του ΔΔ 
Αμβούργου για το δίκαιο της Θάλασσας 
κ.ά). όπου εκεί θα επιδιώξει την κατά το 
δοκούν  ερμηνεία κάποιων κρίσιμων δια-
τάξεών της ιστορούμενης συνθήκης, κάτι 
που, επί της ουσίας, θα ισοδυναμεί με την 
επιθυμητή αναθεώρησή της.
Σημ: Στο επόμενο φύλλο το (Μέρος Β).
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ευρώ για τις νέες μικρομεσαίες επιχειρήσεις

Για δυο νέες δράσεις 
έχει γίνει πρόσκλη-
ση από το ΕΣΠΑ, οι 
οποίες πρόκειται να 

προκαλέσουν το ενδιαφέ-
ρον των επιχειρηματιών 
της περιοχής. Σύμφωνα με 
τον Ντίνο Παπαδημητρί-
ου, σύμβουλο επιχειρήσε-
ων στις αρχές Νοεμβρίου 
αναμένεται να ξεκινήσει η 
διπλή δράση για την ενί-
σχυση νέων και υπό σύ-
σταση επιχειρήσεων του 
προγράμματος «Ανταγω-
νιστικότητα» του νέου 
ΕΣΠΑ 2021-2027 συνολι-
κού προϋπολογισμού 350 
εκατ. ευρώ που θα σπάσει 
σε δύο προσκλήσεις, μια 
αποκλειστικά για τουριστι-
κές επιχειρήσεις και μια για 
όλες τις υπόλοιπες.

Όπως μας επισημαίνει ο κ. 
Ντίνος Παπαδημητρίου, οι 
νέες δράσεις του ΕΣΠΑ έχουν 
αυξημένες απαιτήσεις, σε σχέ-
ση με άλεες, καθώς τα επεν-
δυτικά σχέδια που θα υποβλη-
θούν θα πρέπει για την ένταξή 

τους στις νέες δράσεις να είναι 
ώριμα και όχι στο στάδιο της 
ιδέας, δηλαδή θα πρέπει για 
παράδειγμα να διαθέτουν τις 
απαραίτητες άδειες ή να έχουν 
ξεκινήσει τις διαδικασίες έκδο-
σής τους. Θα πρέπει ακόμη να 
συνοδεύονται από αναλυτι-
κό business plan αλλά και να 
έχουν εξασφαλισμένη την ίδια 

συμμετοχή.
Στόχος των προγραμμάτων εί-
ναι να αποφευχθούν περιπτώ-
σεις του παρελθόντος όπου 
επιχειρήσεις υπαγόνταν σε 
δράσεις, αλλά δεν κατόρθω-
ναν να τις ολοκληρώσουν με 
αποτέλεσμα να χάνονται χρή-
ματα. Έτσι απαραίτητη προϋ-
πόθεση ορίζεται η εξασφάλι-

ση της βιωσιμότητας και των 
επενδυτικών σχεδίων, αλλά 
και η δυνατότητα της υλο-
ποίησης εντός συγκεκριμένου 
ορίζοντα δύο ετών.

Η προδημοσίευση των δράσε-
ων αναφέρει σχετικά:

Α) ΕΝΙΣΧΥΣΗ ΤΟΥΡΙΣΤΙ-
ΚΩΝ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ

Ενίσχυση της τουριστικής επι-
χειρηματικότητας μέσω της 
δημιουργίας νέων πολύ μι-
κρών, μικρών και μεσαίων επι-
χειρήσεων επιλεγμένων ΚΑΔ 
του τουρισμού. 

Ο επιχορηγούμενος προϋ-
πολογισμός κάθε επενδυτι-
κού σχεδίου κυμαίνεται από 
80.000€ έως 400.000€.

Η επιχορήγηση θα ανέρχεται 
σε ποσοστό 45% επί των υπο-
βαλλόμενων δαπανών.

Το ποσοστό ενίσχυσης δύνα-
ται να προσαυξάνεται κατά 
(α) 10% εφόσον η επένδυ-
ση πραγματοποιηθεί σε απο-
μακρυσμένη ή πυρόπληκτη 
ή πλημμυροπαθή περιοχή ή 
μικρά νησιά και (β) επιπλέον 
κατά 5% με την επίτευξη της 
κάλυψης του στόχου απασχό-
λησης τουλάχιστον 0,2 ΕΜΕ, 
τον πρώτο χρόνο μετά την 

ολοκλήρωση της επένδυσης.

Η διάρκεια υλοποίησης του 
φυσικού και οικονομικού αντι-
κειμένου του επενδυτικού 
σχεδίου ορίζεται αυστηρά σε 
24 μήνες, μη επιδεχόμενη την 
οποιαδήποτε παράταση.

Σε ποιους απευθύνεται
Υπό ίδρυση και νεοσύστατες 
μεσαίες, μικρές και πολύ μικρές 
επιχειρήσεις που αναμένεται 
να δραστηριοποιηθούν στον 
κλάδο του τουρισμού, όπως 
αυτές ορίζονται στη Σύσταση 
της Επιτροπής 2003/361/ΕΚ.
Με τον όρο νεοσύστατες 
ορίζονται οι επιχειρήσεις για 
τις οποίες δεν έχει παρέλθει 
12μηνο συνεχούς λειτουργίας 
από την ημερομηνία έναρξης 
της επιχείρησης έως και την 
ημερομηνία προκήρυξης της 
Δράσης.
Οι επιλέξιμοι Kωδικοί Aριθ-
μοί Δραστηριοτήτων (ΚΑΔ) 
θα ορισθούν στην αναλυτική 
Πρόσκληση της Δράσης. 
Περίοδος υποβολής
(αναμένεται)
Οι αιτήσεις χρηματοδότη-
σης θα υποβάλλονται μόνον 
ηλεκτρονικά χωρίς την προ-
σκόμιση φυσικού φάκελου 
δικαιολογητικών μέσω του 
Ολοκληρωμένου Πλη ροφο-
ριακού Συστήματος Διαχεί-
ρισης Κρατικών Ενισχύσεων 

(ΟΠΣΚΕ). Η προθεσμία και ο 
τρόπος υποβολής, τα απαι-
τούμενα δικαιολογητικά, οι 
υποχρεώσεις των δικαιούχων 
καθώς και οι λοιποί όροι υλο-
ποίησης θα περιγραφούν στην 
αναλυτική Πρόσκληση της 
Δράσης.

Για την αξιολόγηση της δρά-
σης θα εφαρμοστεί η Συγκρι-
τική Αξιολόγηση.

Ως ελάχιστη αποδεκτή συνολι-
κή βαθμολογία για την έγκρι-
ση ενός επενδυτικού σχεδίου 
ορίζεται ο βαθμός 60. 

Είδος ενίσχυσης: Επιχορή-
γηση / Επιδότηση

Περιοχή εφαρμογής: Όλη η 
Ελλάδα
Όροι και προϋποθέσεις: Οι 
δυνητικά ωφελούμενες επι-
χειρήσεις θα πρέπει:Να πραγ-
ματοποιήσουν επένδυση απο-
κλειστικά σε μία Περιφέρεια … 
Τι χρηματοδοτείται
• Κτίρια, εγκαταστάσεις και 

περιβάλλον χώρος
• Μηχανήματα – Εξοπλι-

σμός
• Ψηφιακός εξοπλισμός και 

λογισμικό
• Λοιπός εξοπλισμός
• Ενισχύσεις πρώτης λει-

τουργίας (εκκίνησης 
ΜΜΕ)

• Δαπάνες προβολής και 
εξωστρέφειας

• Τεχνικές μελέτες
• Συμβουλευτικές υπηρε-

σίες
• Μεταφορικά μέσα
• Έμμεσες δαπάνες (έως 

7% επί των επιλέξιμων 
άμεσων δαπανών του 
επενδυτικού σχεδίου)

Οι επιλέξιμες κατηγορίες δα-
πανών καθώς και το μέγιστο 
ανώτατο όριο αυτών, θα ορι-
σθούν στην αναλυτική Πρό-
σκληση της Δράσης.
Ως ημερομηνία έναρξης επιλε-
ξιμότητας δαπανών ορίζεται η 
ημερομηνία προκήρυξης της 
Δράσης. 

ΣΥΝΕΧΕΙΑ ΣΤΗ ΣΕΛ. 11

Περισσότερες πληροφορίες:  
Ξενοπούλου 3 -1ος όροφος,  ΤΚ: 47100, Άρτα, τηλ: 2681024245

Ο Σύμβουλος Επιχειρήσεων ΝΤΙΝΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ για τα νέα προγράμματα που αναμένονται
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Β) ΕΝΙΣΧΥΣΗ ΥΠΟΛΟΙ-
ΠΩΝ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ

Ενίσχυση της επιχειρημα-
τικότητας, μέσω της δημι-
ουργίας νέων πολύ μικρών, 
μικρών και μεσαίων επιχειρή-
σεων, σε επιλεγμένους ΚΑΔ 
όλων των κλάδων της οικο-
νομίας, πλην της εστίασης, 
του λιανικού εμπορίου και 
του τουρισμού.

Ο επιχορηγούμενος προϋ-
πολογισμός κάθε επενδυτι-
κού σχεδίου κυμαίνεται από  
40.000 € έως 400.000 €.   

Η επιχορήγηση θα ανέρχε-
ται σε ποσοστό 45% επί των 
υποβαλλόμενων δαπανών.

Το ποσοστό ενίσχυσης δύνα-
ται να προσαυξάνεται κατά:

 10% εφόσον η επένδυση 
πραγματοποιηθεί σε απομα-
κρυσμένη ή πυρόπληκτη ή 
πλημμυροπαθή περιοχή ή 
μικρά νησιά και
επιπλέον κατά 5% με την 
επίτευξη του στόχου της 
απασχόλησης τουλάχιστον 1 
ΕΜΕ, τον πρώτο χρόνο μετά 
την ολοκλήρωση της επέν-
δυσης.
Η διάρκεια υλοποίησης του 
φυσικού και οικονομικού 
αντικειμένου του επενδυτι-
κού σχεδίου θα είναι αυστη-
ρά 24 μήνες, μη επιδεχόμενη 
οποιαδήποτε παράταση.

Σε ποιους απευθύνεται
Στη Δράση δύναται να υπο-
βάλλουν πρόταση υπό ίδρυ-
ση και νεοσύστατες μεσαίες, 
μικρές και πολύ μικρές επιχει-
ρήσεις, όπως αυτές ορίζονται 
στη Σύσταση της Επιτροπής 
2003/361/ΕΚ.

Με τον όρο νεοσύστατες 
ορίζονται οι επιχειρήσεις για 
τις οποίες δεν έχει παρέλθει 
12μηνο   συνεχούς λειτουρ-
γίας από την ημερομηνία 
έναρξης της επιχείρησης έως 
και την ημερομηνία προκή-
ρυξης της δράσης.

Οι επιλεγμένοι επιλέξιμοι 
κωδικοί αριθμοί δραστηρι-
οτήτων (ΚΑΔ) θα ορισθούν 
στην Αναλυτική Πρόσκληση 
της Δράσης. Σε αυτούς δεν 
θα περιλαμβάνονται εκείνοι 
που σχετίζονται με την ενί-
σχυση επιχειρήσεων στον 
κλάδο της Εστίασης, του 
Λιανικού Εμπορίου και του 
Τουρισμού.

Περίοδος υποβολής
(αναμένεται)

Οι αιτήσεις χρηματοδότη-
σης θα υποβάλλονται μόνον 
ηλεκτρονικά χωρίς την προ-
σκόμιση φυσικού φάκελου 
δικαιολογητικών μέσω του 

Ολοκληρωμένου Πληροφο-
ριακού Συστήματος Διαχεί-
ρισης Κρατικών Ενισχύσεων 

(ΟΠΣΚΕ). Η προθεσμία και ο 
τρόπος υποβολής, τα απαι-
τούμενα δικαιολογητικά, οι 

υποχρεώσεις των δικαιού-
χων καθώς και οι λοιποί όροι 
υλοποίησης θα περιγραφούν 

στην αναλυτική Πρόσκληση 
της Δράσης. 

Για την αξιολόγηση της Δρά-
σης θα εφαρμοστεί η Συγκρι-
τική αξιολόγηση. 
Είδος ενίσχυσης
Επιχορήγηση / Επιδότηση
Περιοχή εφαρμογής
Όλη η Ελλάδα
Όροι και προϋποθέσεις
Βασικές προϋποθέσεις συμ-
μετοχήςΟι δυνητικά ωφε-
λούμενες επιχειρήσεις θα 
πρέπει:Να πραγματοποιή-
σουν … 
Τι χρηματοδοτείται
• Κτίρια, εγκαταστάσεις 

και περιβάλλον χώρος
• Μηχανήματα – Εξοπλι-

σμός
• Ψηφιακός εξοπλισμός 

και λογισμικό
• Λοιπός εξοπλισμός
• Ενισχύσεις πρώτης λει-

τουργίας (εκκίνησης 
ΜΜΕ)

• Δαπάνες προβολής και 

εξωστρέφειας
• Τεχνικές μελέτες
• Συμβουλευτικές υπηρε-

σίες
• Μεταφορικά μέσα
• Έμμεσες δαπάνες (έως 

7% επί των επιλέξιμων 
άμεσων δαπανών του 
επενδυτικού σχεδίου)

Οι επιλέξιμες κατηγορίες δα-
πανών καθώς και το μέγιστο 
ανώτατο όριο αυτών, θα ορι-
σθούν στην αναλυτική Πρό-
σκληση της Δράσης.

Ως ημερομηνία έναρξης επι-
λεξιμότητας δαπανών ορίζε-
ται η ημερομηνία προκήρυ-
ξης της Δράσης.

Προϋπολογισμός
€ 190.000.000

Η Δράση συγχρηματοδοτεί-
ται από το Ευρωπαϊκό Ταμείο 
Περιφερειακής Ανάπτυξης 
(ΕΤΠΑ) και από το Ελληνικό 
Δημόσιο. 

Κατά την προεκλο-
γική περίοδο των 
εθνικών και των 

Αυτοδιοικητικών εκλο-
γών, οι υποψήφιοι των 
συνδυασμών παρατή-
ρησαν μια διαφορετική 
πραγματικότητα σε σχέ-
ση με άλλες εποχές. Τα 
περισσότερα χωριά των 
ορεινών της περιοχής 
μας δεν είχαν καφενεία, 
με αποτέλεσμα να γίνεται 
αδύνατη η συγκέντρωση 
κόσμου για ενημέρωση. 
Με τον καλύτερο τρόπο 
αντελήφθησαν οι υποψήφιοι 
την σημασία που μπορεί να 
έχει ένα καφενείο, για την 
επιβίωση των χωριών μας, 
γιατί εκτός από τόπο συνά-
ντησης των κατοίκων, είναι 
ουσιαστικά η ίδια η ψυχή της 
Κοινότητας των χωριανών.
Τα καφενεία στα χωριά πε-
θαίνουν μέρα με την μέρα 
και αυτό έχει επιπτώσεις και 
στην ίδια την κοινωνικότητα 
των χωριών μας. Τι να πάει 
να κάνει ένας άνθρωπος να 

ζήσει σε ένα απομονωμένο 
και απομακρυσμένο χωριό, 
χωρίς να βρίσκει ένα σημείο 
να συναντιέται με τους συγ-
χωριανούς του, να ενημερώ-
νεται, να επικοινωνεί;
Το τελικό χτύπημα για τα κα-
φενεία, φαίνεται ότι είναι το 
φορολογικό νομοσχέδιο της 
κυβέρνησης. Ο μικρός τζί-
ρος, τα μειωμένα έσοδα, τα 
αυξημένα λειτουργικά τέλη, 
σε συνδυασμό με τις αυξη-
μένες φορολογικές επιβα-
ρύνσεις, είναι ο παράγοντας 
εκείνος, που θα καταστήσει 
πλήρως ασύμφορη την λει-
τουργία τους και θα αποτε-
λέσει το τελευταίο καρφί στο 
φέρετρο της κοινωνικότητας 
των ορεινών κυρίως χωριών.
Είναι βέβαιο ότι η φοροδια-
φυγή πρέπει να αντιμετω-
πιστεί, δυστυχώς όμως σε 
αυτήν την μάχη, οι παρά-
πλευρες απώλειες θα είναι 
τόσο μεγάλες, που μόνο 
αποτέλεσμα που θα έχουν 
θα είναι η ερημοποίηση της 
υπαίθρου...

Ο Ντίνος Παπαδημητρίου επισημαίνει ότι οι νέες δράσεις του 
ΕΣΠΑ θα έχουν αυξημένες απαιτήσεις και αφορά ώριμα σχέδια

Τα καφενεία στα χωριά, τα μεγάλα θύματα 
του νέου φορολογικού νομοσχεδίου



Επί παντός του Επιστητού

Είναι τελικά γνωστό 
ακόμη και στους 
πλέον αδαείς ότι τα 
μεγάλα συμφέρο-
ντα και όσοι συν-
δέονται με αυτά, ο 

καιροσκοπισμός και οι ποικίλες 
σκοπιμότητες βάλλουν σκοπί-
μως εναντίον του κυνηγιού.
  Ο κόσμος των ονείρων μας, 
προφανώς δεν υπάρχει. Πι-
θανόν να φώλιαζε μονάχα 
στα όνειρα μας, προϊόντα κι 
αυτά των γραφικών και νο-
σταλγικών παραμυθιών των 
γονέων, των παππούδων και 
των γιαγιάδων μας, που καλο-
προαίρετα ήθελαν να διώξουν 
μακριά απ’ τα παιδικά, αθώα 
μάτια μας την πραγματική όψη 
της ζωής. Όπως κι αν γαλου-
χηθήκαμε, διαπιστώσαμε σε 
κάποιες κομβικές στιγμές της 
ζωής μας το βίαιο αλλά ανα-
γκαστικό αποχωρισμό μας από 
τον παραμυθένιο παιδικό κό-

σμο μας, ο οποίος ήταν απαρχής 
καταδικασμένος. Κι όσοι από 
εμάς μυηθήκαμε στις αρετές 
του κυνηγιού, της αγάπης προς 
τη φύση και της συμμετοχικής 
- συντροφικής δράσης για την 
προάσπιση του μεγαλείου της, 
πολύ γρήγορα αντιληφθήκαμε 
ότι ωθούμεθα έντεχνα σ’ ένα 

υποβολιμαίο περιθώριο, όπου 
και τελικά μαντρωθήκαμε, κα-
θώς έξω από αυτό «σκληρά 
παιχνίδια» συμφερόντων μας 
ήθελαν αφενός επικηρυγμένους 
και αφετέρου ανήμπορους και 
στιγματισμένους θεατές.
   Σταθήκαμε ανίσχυροι να αντι-
δράσουμε απέναντι στους σύγ-

χρονους βάνδαλους και λεηλα-
τητές των δασών μας, απ’ τα 
οποία ως «ενοχλητικά ζωύφια» 
οι ίδιοι μας απέβαλαν.
  Διότι έπρεπε να πάψουν να εί-
ναι δάση και φυσικοί βιότοποι. 
Και ύστερα, μέσα από μια περί-
πλοκη διαδικασία (αποτέφρω-
ση, αποψίλωση, αποχαρακτη-

ρισμοί), να αποδοθούν στους 
προνομιούχους, οι οποίοι μέσα 
στους μικρούς καταπράσινους 
κηπάκους τους θα έγραφαν 
τους πλέον μελοδραματικούς 
στίχους για τους «βάρβαρου 
κυνηγούς» και τα άμοιρα ζωά-
κια, που με κάθε τρόπο έπρεπε 
να...προστατευθούν.
   Οι κυνηγοί ανέκαθεν θεω-
ρούσαν τα δάση φυσικό σπίτι 
τους και τα προστάτευαν με 
όλες τις δυνάμεις τους. Κάποιοι 
ευφυέστεροι τα θεωρούν οικό-
πεδα που περιβάλλονται από 
ενοχλητικά εμπόδια. Δέντρα, 
βλάστηση και...κυνηγούς.                                                                                        
  Ποτέ στ’αλήθεια δεν κατά-
λαβα γιατί αυτή η σπουδαία 
Ελλάδα πληγώνει βάναυσα και 
«τρώει» τα παιδιά της, εκείνα 
που την σέβονται και την αγα-
πούν με αυταπόδεικτη ανιδιο-
τέλεια...

ΙΧΝΗΛΑΤΩΝΤΑΣ….θέσεις για το 
ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ, την ΦΥΣΗ, το ΚΥΝΗΓΙ

Ιθαγενείς και βάρβαροι...

Γράφει ο  
Κώστας Λύτρας

12
ΑΠΟΨΗ:.  ΤΕΤΑΡΤΗ 08 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 -ΑΡ.ΦΥΛΛΟΥ 134 www.apopsi-press.gr

ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΒΥΖΑΝΤΙΝΩΝ ΜΕΛΕΤΩΝ ΝΟΜΟΥ ΠΡΕΒΕΖΗΣ: 
Όχι στην αλλοίωση του χαρακτήρα του μνημείου του Ζαλόγγου

Το μνημείο του Ζα-
λόγγου είναι αφι-
ερωμένο στη θυ-
σία των ηρωίδων 

Σουλιωτισσών οι οποίες 
προτίμησαν τον θάνατο 
από την ατίμωση και τη 
σκλαβιά και έδωσαν με 
την ενέργειά τους αυτή 
ένα υπέροχο δείγμα πα-
τριωτισμού και αυτοθυ-
σίας
Το μνημείο ολοκληρώθηκε 
και εγκαινιάστηκε το 1961 με 
πανελλήνιο έρανο και είναι 
αντιπροσωπευτικό του ολο-
καυτώματος των γυναικών 
εκείνων, οι οποίες θυσίασαν 
τη ζωή τους και αποτέλεσαν 
ένα πανανθρώπινο σύμβολο 
ελευθερίας πάνω στον «ιερό 
βράχο του Ζαλόγγου».
Δεσπόζει στην κορυφή του 
Ζαλόγγου εδώ και 60 χρό-
νια και δείχνει ότι είναι ένα 
γλυπτό το οποίο, τις δεκαε-
τίες που πέρασαν, αποτέλε-
σε ένα εμβληματικό μνημείο 
ξεχωριστής αξίας και συμβο-
λισμού για τον ηρωϊσμό, την 
αυτοθυσία και την ελευθερία 
του ελληνικού λαού.
Το μνημείο του Ζαλόγγου, το 
οποίο χαρακτηρίστηκε από 
το υπουργείο Πολιτισμού, 
τον Ιούνιο του 2021 «Μνη-
μείο Νεότερης Πολιτιστικής 
Κληρονομιάς» επιβεβαιώνει 
με τον πλέον επίσημο τρόπο 
την αναγνώριση του ιστορι-

κού και πολιτισμικού του χα-
ρακτήρα.
Η πρόταση που έγινε το 
Νοέμβριο του 2022, από το 
ίδρυμα Γεωργίου Ζογγολό-
πουλου, να αναγνωριστεί 
το μνημείο αυτό από την 
UNESCO «ως διεθνές τοπό-
σημο για την εξάλειψη της 
βίας κατά των γυναικών» 
ανατρέπει τον ιστορικό συμ-
βολισμό του μνημείου για 
τον οποίο ανεγέρθηκε.

Η ενέργεια αυτή, για να δο-
θεί ένας νέος συμβολισμός 
στο μνημείο του Ζαλόγγου, 
θα έχει ως αποτέλεσμα να 
ξεχαστούν μελλοντικά, ο 
ιστορικός συμβολισμός αυ-
τού του μνημείου, η ιστορία, 
οι αγώνες και οι θυσίες του 
ελληνικού λαού και το ιστο-
ρικό γεγονός της θυσίας του 
Ζαλόγγου.
Λαμβάνοντας υπόψη τις 
ενέργειες αυτές, κάθε Έλ-

ληνας πολίτης σκέπτεται ότι 
η αλλοίωση του χαρακτήρα 
σημαντικών πολιτιστικών 
μνημείων αποτελεί αδιαμφι-
σβήτητο πλήγμα στην πολι-
τιστική κληρονομιά του τό-
που και της ανθρωπότητας.
Θα πρέπει όμως να γνωρί-
ζουν όσοι επιδιώκουν αλλοι-
ώσεις σε ιστορικά μνημεία 
και στους συμβολισμούς 
τους ότι η ιστορία ενός τό-
που δεν διαγράφεται με την 

υπογραφή ενός υπομνήμα-
τος για την αλλαγή του χα-
ρακτήρα ενός ιστορικού μνη-
μείου και την αποστολή του 
για έγκριση από μια αρχή.
Αυτό το λαμπρό ιστορικό 
και πολιτιστικό μνημείο, το 
οποίο το 2021 χαρακτηρί-
στηκε από το υπουργείο Πο-
λιτισμού «Μνημείο Νεότερης 
Πολιτιστικής Κληρονομιάς», 
καμία μετατροπή του ιστορι-
κού του χαρακτήρα δεν επι-

δέχεται και κανείς δεν μπορεί 
να διαγράψει τον ιστορικό 
συμβολισμό που έχει απο-
τυπωθεί στο πέρασμα των 
χρόνων στη συλλογική μνή-
μη του λαού μας και του πο-
λιτισμένου κόσμου.
Το μνημείο των Σουλιωτισ-
σών στο Ζάλογγο, όπως και 
κάθε μνημείο αυτής της εμ-
βέλειας, δεν ανήκει σε συ-
γκεκριμένο ίδρυμα, ανήκει 
σε όλο τον ελληνισμό και 
είναι υποχρέωση όλων μας, 
όπως περιφρουρούμε τα 
ιστορικά και πολιτιστικά μνη-
μεία του τόπου μας από τις 
καταστροφές και τις φθορές 
του χρόνου και των καιρικών 
συνθηκών, αλλά και όσων 
τα βεβηλώνουν από έλλει-
ψη σεβασμού προς αυτά και 
ό,τι συμβολίζουν, άλλο τόσο 
είναι ανάγκη να προστατεύ-
σουμε τα μνημεία της ιστο-
ρίας και του πολιτισμού μας 
από τις όποιες προσπάθειες 
και σκοπιμότητες ατόμων 
ή και φορέων, οι οποίοι θέ-
λουν να μετατρέψουν τον 
χαρακτήρα και τον συμβο-
λισμό τους για προσωπικούς 
λόγους.

ΠΡΕΒΕΖΑ 07/11/2023
Ο Πρόεδρος

Ευάγγελος Κατσίμπρας
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• 11,7% (ή 4,26 δισ. ευρώ) 
αυξήθηκε το ληξιπρόθεσμο 
υπόλοιπο των νοικοκυριών 
στην ΑΑΔΕ μεταξύ Ιουλίου 
2020 και Ιουλίου 2023. Οι 
οφειλές αυξήθηκαν από 
36,31 δισ. σε 40,57 δισ. 
ευρώ.

• 3,6% (ή 2,46 δισ. ευρώ) 
αυξήθηκε το ληξιπρόθεσμο 
υπόλοιπο των Νομικών 
Προσώπων. Από 69,05 δισ. 
σε 71,51 δισ. ευρώ.

• 14,36% αυξήθηκαν τα 
ΑΦΜ υπό μέτρα αναγκα-
στικής είσπραξης (1,46 
εκατ. ΑΦΜ τον Ιούλιο του 
2023) και 7% ο συνολικός 
αριθμός των οφειλετών 
(3,98 εκατ. οφειλέτες τον 
Ιούλιο του 2023).

Πώς σχεδιάζει η κυβέρ-
νηση Μητσοτάκη να 
αντιμετωπίσει μεσοπρό-

θεσμα το πρόβλημα της υπερ-
χρέωσης και τι καταγράφεται 
στο σχετικό επικαιροποιημένο 
κείμενο της Εθνικής Στρατηγι-
κής για τη Διαχείριση του Ιδιω-
τικού Χρέους;

Ποια είναι τα ακριβή στοιχεία -πλή-
θη και αξίες ανά μήνα για την τε-
λευταία τριετία- των παγίων και 
των ειδικών ρυθμίσεων της ΑΑΔΕ 
ως προς τις αιτήσεις, τις εισπράξεις, 
το πλήθος ρυθμίσεων, τις απώλειες 
παγίων και ειδικών ρυθμίσεων ανά 
ρύθμιση; Ποια είναι τα ακριβή στοι-
χεία ανά μήνα και ανά είδος ρύθ-

Σε εκτροχιασμό οδηγούν ιδιωτικό χρέος, 
έμμεσοι φόροι και νέο φορολογικό

μισης του Εξωδικαστικού Μηχανι-
σμού Ρύθμισης Οφειλών για την 
τελευταία τριετία (όπως αιτήσεις, 
εισπράξεις, πλήθος ρυθμίσεων, 
απώλειες παγίων και ειδικών ρυθ-
μίσεων);

Ερώτηση 18 βουλευτών του ΣΥΡΙ-
ΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία, μεταξύ 
των οποίων και η βουλευτής Άρτας 
Όλγα Γεροβασίλη, με πρωτοβουλία 
του κοινοβουλευτικού εκπροσώπου 
και τομεάρχη Οικονομικών της Κ.Ο. 
προς τον Κ. Χατζηδάκη

Ερώτηση για το φλέγον ζήτημα 

της υπερχρέωσης νοικοκυριών και 
επιχειρήσεων, όπως προκύπτει από 
τα στοιχεία για τις ληξιπρόθεσμες 
οφειλές, καθώς και για τις επερχό-
μενες κατασχέσεις, κατέθεσαν 18 
βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευ-
τική Συμμαχία προς τον υπουργό 
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομι-
κών, Κωστή Χατζηδάκη, ζητώντας, 
παράλληλα, ριζικά μέτρα αντιμετώ-
πισης της κατάστασης.

Σύμφωνα με το κείμενο της ερώ-
τησης, η οποία κατατέθηκε με 
πρωτοβουλία του κοινοβουλευ-
τικού εκπροσώπου και τομεάρχη 
Οικονομικών της Κ.Ο. του κόμμα-

τος, Νίκου Παππά, «το ληξιπρό-
θεσμο υπόλοιπο των νοικοκυριών 
στην Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων 
Εσόδων (ΑΑΔΕ), σύμφωνα με τα 
στοιχεία του Ιουλίου 2023, αγγίζει 
τα 40 δισ. ευρώ, σημειώνοντας αύ-
ξηση 11,7% ή 4,26 δισ. ευρώ σε 
σχέση με το 2020. Συγκεκριμένα, 
οι ληξιπρόθεσμες οφειλές των φυ-
σικών προσώπων στα τέλη Ιουλίου 
του 2023 ήταν 40,567 δισ. ευρώ, 
όταν το αντίστοιχο υπόλοιπο του 
Ιουλίου του 2020 ήταν 36,31 δισ. 
ευρώ. Αντίστοιχα, το ληξιπρόθε-
σμο υπόλοιπο των Νομικών Προ-
σώπων έχει αυξηθεί κατά 3,6% σε 
71,506 δισ. ευρώ τον Ιούλιο του 

2023 (64,506 δισ. ευρώ και επιπλέ-
ον 7 δισ. ευρώ των ανείσπρακτων 
βεβαιωμένων οφειλών από κατα-
πτώσεις των οφειλών του ΟΣΕ που 
διαγράφηκαν) έναντι 69,041 δισ. 
ευρώ τον Ιούλιο του 2020».

Όπως προσθέτουν οι ίδιοι, «τα 
ΑΦΜ υπό μέτρα αναγκαστικής εί-
σπραξης τον Ιούλιο του 2023 αγγί-
ζουν τα 1.463.635, καταγράφοντας 
αύξηση 14,36% σε σχέση με το 
2020 (1.279.767 ΑΦΜ υπό μέτρα 
αναγκαστικής είσπραξης), ο δε 
συνολικός αριθμός οφειλετών έχει 
φθάσει τους 3.984.904, σημειώνο-
ντας αύξηση 7% σε σχέση με το 
2020 (3.725.057 οφειλέτες)».

Οι βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ-Προο-
δευτική Συμμαχία ρωτούν τον Κ. 
Χατζηδάκη:

1. Ποια είναι τα ακριβή στοιχεία - 
πλήθη και αξίες ανά μήνα για την 
τελευταία τριετία- των παγίων και 
των ειδικών ρυθμίσεων της ΑΑΔΕ 
ως προς τις αιτήσεις, τις εισπράξεις, 
το πλήθος ρυθμίσεων, τις απώλειες 
παγίων και ειδικών ρυθμίσεων ανά 
ρύθμιση;

2. Ποια είναι τα ακριβή στοιχεία ανά 
μήνα και ανά είδος ρύθμισης του 
Εξωδικαστικού Μηχανισμού Ρύθ-
μισης Οφειλών για την τελευταία 
τριετία (όπως αιτήσεις, εισπράξεις, 
πλήθος ρυθμίσεων, απώλειες παγί-
ων και ειδικών ρυθμίσεων);

3. Πόσες αιτήσεις ειδικών ρυθμίσε-
ων και ρυθμίσεων Εξωδικαστικού 
Μηχανισμού έχουν απορριφθεί ανά 
εισοδηματική κατηγορία αιτούντος 
φυσικού προσώπου ή ανά κύκλο 
εργασιών επιχείρησης;

4. Γιατί τα ανωτέρω ζητούμενα 
στοιχεία δεν δημοσιοποιούνται σε 
τακτική βάση στις ιστοσελίδες της 
ΑΑΔΕ, του Υπουργείου Εθνικής Οι-
κονομίας και Οικονομικών ή της Ει-
δικής Γραμματείας Διαχείρισης του 
Ιδιωτικού Χρέους;

5. Πώς σχεδιάζει η κυβέρνηση Μη-
τσοτάκη να αντιμετωπίσει μεσο-
πρόθεσμα το πρόβλημα της υπερ-
χρέωσης και τί καταγράφεται στο 
σχετικό επικαιροποιημένο κείμενο 
της Εθνικής Στρατηγικής για τη Δια-
χείριση του Ιδιωτικού Χρέους (που 
υποχρεώνεται από το Άρθρο 79 
παρ.2 περ. ιστ του Ν 4389/2016) 
να συντάσσει η αρμόδια υπηρεσία 
της Ειδικής Γραμματείας Διαχείρι-
σης Ιδιωτικού Χρέους;

Ζητούν, επίσης, την κατάθεση των 
σχετικών εγγράφων, όπως:

●        Τους πίνακες με τα ανωτέρω 
ζητούμενα στοιχεία της προόδου 
ρυθμίσεων όλων των κατηγοριών,

●        το κείμενο της Εθνικής Στρα-
τηγικής για τη Διαχείριση του Ιδιω-
τικού Χρέους,

●        τις συνοπτικές τριμηνιαίες 
αναφορές για την πρόοδο της δια-
χείρισης του ιδιωτικού χρέους,

●        τις αναλυτικές ετήσιες εκθέ-
σεις για την πρόοδο της διαχείρισης 
του ιδιωτικού χρέους.

Στην τέχνη όλα 
είναι δυνατά. Κι 
αυτό που θεω-

ρούμε ανέφικτο και 
αδύνατο όριο στην αν-
θρώπινη δυνατότητα  
ανά πάσα στιγμή μπο-
ρεί να ξεπεραστεί. Η 
ανάγκη για απόδραση, 
για επικοινωνία, για 
έκφραση συναισθήμα-
τος  γίνονται γραμμές 
δυναμικές και αφορμή 
να ξετυλιχτούν αλή-
θειες που έχουν κλει-
δωθεί βαθιά μέσα μας. 
Και αυτό το έχουν τόσο 
ανάγκη οι άνθρωποι 
που παλεύουν με τον 
καρκίνο και οι οικογέ-
νειές τους.

Δεν χρειάζεται το καλλιτεχνι-
κό ταλέντο για να αποκτήσουμε 
πρόσβαση στα οφέλη της τέχνης. 
Μέσα από την τέχνη εκφραζό-

ΔΩΡΕΑΝ ΜΑΘΗΜΑΤΑ ΝΤΕΚΟΥΠΑΖ & ΖΩΓΡΑΦΙΚΗΣ 
ΓΙΑ ΚΑΡΚΙΝΟΠΑΘΕΙΣ & ΦΡΟΝΤΙΣΤΕΣ ΤΟΥΣ

μαστε, περνάμε καλά, μαθαίνουμε 
να διαχειριζόμαστε καταστάσεις 

άγχους και στρες, και γενικότερα 
αποτελεί πολύτιμο εργαλείο αυτο-

γνωσίας, θεραπευτικής παρέμβα-
σης, διαχείρισης συμπεριφορών 
και αύξηση της αυτοεκτίμησης.
Σας ανακοινώνουμε
την έναρξη των τμημάτων Δημι-
ουργικής Απασχόλησης  (Τμήμα 
Ντεκουπάζ-Μεικτών Τεχνικών  
και Τμήμα Ζωγραφικής)  για καρ-
κινοπαθείς καθώς και για φροντι-
στές τους. Η  συμμετοχή είναι 
δωρεάν και τα μαθήματα είναι 
υπό την καθοδήγηση της κ. Βού-
λας Κοσμά και της κ. Ηρώς Μπα-
καγιάννη. 
Για πληροφορίες και εγγραφές 
καλέστε στο 6974313153, απο-
γευματινές ώρες.
Για τον Σύλλογο Καρκινοπαθών, 
Εθελοντών και Φίλων Άρτας 
«ΕΠΙΣΤΗΘΙΟΙ ΦΙΛΟΙ»

Η πρόεδρος του ΔΣ

Αγγελική Τσιρογιάννη

 Ο Σύλλογος Γυναικών Άρτας της 
ΟΓΕ, καταδικάζει τη νέα φοροληστεία 
που επιχειρεί να επιβάλει η κυβέρνηση 
στο όνομα της «φορολογικής δικαιο-
σύνης» τη στιγμή που από τη μια τρι-
πλασιάζει τα βάρη για τους πιο αδύνα-
μους επαγγελματίες και από την άλλη 
συνεχίζει τις προκλητικές φοροαπαλ-
λαγές στο μεγάλο κεφάλαιο, στους 
εφοπλιστές, στους τραπεζίτες και τους 
βιομήχανους.
Οι γυναίκες του συλλόγου μας, ενώ-
νουμε τη φωνή μας με τους αυτο-

απασχολούμενους, με τις γυναίκες 
αυτοαπασχολούμενες που παλεύουν 
να τα βγάλουν πέρα στο μικρομάγα-
ζο και παράλληλα να μεγαλώσουν τα 
παιδιά τους και να στηρίξουν τις οικο-
γένειες τους. Ακόμα και οι εξαγγελίες 
της κυβέρνησης για επίδομα και άδεια 
μητρότητας στις αυτοαπασχολούμε-
νες στο ύψος του κατώτατου μισθού 
αποτελεί κενό γράμμα, καθώς εξαιρεί 
όσες αυτοαπασχολούμενες δεν έχουν 
ασφαλιστική ενημερότητα !!!
Απαιτούμε:

Ø Να αποσυρθεί εδώ και τώρα το νο-
μοσχέδιο έκτρωμα για το φορολογικό.
Ø Επαναφορά του ατομικού αφορο-
λόγητου ορίου για τους μη μισθωτούς 
στα 12.000 ευρώ (όπως ήταν πριν την 
κρίση), προσαυξημένο κατά 3.000 
ευρώ για κάθε προστατευόμενο μέλος.
Ø Προοδευτική αύξηση της φορολογί-
ας στα κέρδη, με μείωση στα χαμηλά 
εισοδήματα και αύξηση ως το 45% για 
το μεγάλο κεφάλαιο.
Ø Άμεση κατάργηση του τέλους επι-
τηδεύματος, που προεκλογικά η κυ-

βέρνηση είχε υποσχεθεί ότι θα καταρ-
γήσει. Καμία αναμονή μέχρι το 2025. 
Κατάργηση της προκαταβολής φόρου 
για τις πολύ μικρές επιχειρήσεις. Κα-
τάργηση του ΕΝΦΙΑ.
Ø Ακατάσχετος επιχειρηματικός λογα-
ριασμός. Μείωση της προμήθειας των 
τραπεζών στις τραπεζικές συναλλαγές.
ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΓΥΝΑΙΚΩΝ ΑΡΤΑΣ 
ΤΗΣ ΟΓΕ

Σύλλογος Γυναικών Άρτας της ΟΓΕ: Για το νέο φορολογικό νομοσχέδιο
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Νέο ηλεκτρομηχανο-
λογικό εξοπλισμό 
διαθέτουν πλέον 
οι εγκαταστάσεις 
επεξεργασίας λυ-

μάτων της πόλης της Άρτας, 
μετά από ενέργειες που έκανε 
η Δ.Ε.Υ.Α.Α υπό την προεδρία 
του Χρήστου Τσιρογιάννη.
Τα έργα με προϋπολογισμό 
705.262,40 ευρώ χρηματοδο-
τήθηκαν από το Πρόγραμμα 
ΦΙΛΟΔΗΜΟΣ και από πόρους 
που διέθεσε η δημοτική επιχεί-
ρηση.
Όπως σημείωσε ο Δήμαρχος 
και Πρόεδρος της Δ.Ε.Υ.Α.Α, 
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Νέος ηλεκτρομηχανολογικός εξοπλισμός στις εγκαταστάσεις 
επεξεργασίας λυμάτων για την πόλη της Άρτας.

Χρήστος Τσιρογιάννης:
«Στόχος μας είναι μέχρι την 
τελευταία στιγμή να τιμήσου-
με την εντολή του λαού της 
Άρτας, παραδίδοντας έργα που 
θα βελτιώνουν τις υποδομές 
της πόλης μας. Αυτό είναι ένα 
ακόμη τέτοιο έργο.
Με τον νέο εξοπλισμό, δίνουμε 
οριστική λύση στη διαχείριση 
αστικών λυμάτων, προστατεύ-
οντας ταυτόχρονα τα υπόγεια 
και τα επιφανειακά ύδατα».  

Πυκνώνουν τα «σύννεφα» της απόγνωσης πάνω 
από το Γενικό Νοσοκομείο της Άρτας

Υπό το βάρος της κόπω-
σης και των ευθυνών της 
καθημερινής διαχείρι-

σης μίας χρόνια εγκατάλειψης 
και υποστελέχωσης και με την 
ανάγκη ενός συνολικού πακέ-
του ανάπτυξης του, πορεύεται 
και το Γενικό  Νοσοκομείο της 
Άρτας ατενίζοντας οι εργαζό-
μενοι, με το βλέμμα «κενό», 
το μέλλον τους, το οποίο αφή-
νει βαρύ αποτύπωμα και στην 
προσωπική τους ζωή.
Τα όνειρα του Ιατρικού και Νοση-
λευτικού προσωπικού στο ξεκίνημα 
της πορεία τους φαίνεται να προ-
σκρούουν σε «ξέρες» αφού τα κα-
θημερινά περιστατικά και η αντιμε-
τώπιση τους πολλαπλασιάζουν το 
φορτίο που μπορούν τώρα πια να 
αντέξουν από τις ατέλειωτες συνε-
χόμενες εφημερίες. 
Στα πρόθυρα νευρικής κρίσης βρί-
σκονται και οι εργαζόμενοι Νοσο-
κομείου της Άρτας αναζητώντας 
απεγνωσμένα «σανίδα» σωτηρίας 
εκφράζοντας αυτή τους την από-
γνωση προς όλες τις κατευθύνσεις.
Έρχεται και η καθημερινότητα με 
τα απρόοπτα της και ξεδιπλώνει 
εμπρός στα μάτια μας ανάγλυφα 
όλες τις διαστάσεις και τις προε-
κτάσεις, μιας απίστευτα περίπλο-
κης κατάστασης, με πολλαπλούς 
αποδέκτες  που αφορά ανθρώπους 
κάθε ηλικίας.
Ακόμα και ένα ατύχημα στο σπίτι 
αποδεικνύεται σωστή «Οδύσσεια» 
για τους πολίτες. 
Η ευαισθητοποίηση και η εμφάνιση 
του πραγματικά κοινωνικού προ-
σώπου της προσφοράς αναζητά 
τον προορισμό της ανάμεσα στους 
«λαβυρίνθους» των αρμοδιοτήτων 
στους διαδρόμους των Νοσηλευτι-
κών Ιδρυμάτων και των Κυβερνητι-
κών Γραφείων.
Απλές καταστάσεις εμφανίζονται 
περίπλοκες ιδιαίτερα για τους μονα-
χικούς ανθρώπους αφού δεν υπάρ-
χει ουσιαστική κοινωνική μέριμνα 
για την προστασία και την στήριξή 
τους.  
Δεν παρέχεται σε περιστατικά, 
μετά από αίτημα, ούτε έστω ένα 
βράδυ ασφαλούς διανυκτέρευσης 
στο άδειο κάποιες φορές τμήμα 
Βραχείας Νοσηλείας ενώ λόγω της 
ελλιπούς  φύλαξης του Νοσοκο-
μείου άστεγοι και ρακοσυλλέκτες 
«άτυπα» βρίσκουν ένα κρεβάτι 
καταφύγιο για το βράδυ, με τους 

κινδύνους που αυτό μπορεί να συ-
νεπάγεται λόγω των συνθηκών για 
τους ασθενείς αλλά και για το προ-
σωπικό.…
Για τους ανθρώπους αυτούς βεβαί-
ως θα πρέπει να υπάρξει διαφορε-
τική συνολική αξιοπρεπής στήριξη 
τους.
Το ΕΚΑΒ επιτελεί ένα αξιόλογο και 
σωτήριο έργο, αλλά όπου η συνθή-
κες το επιβάλουν θα πρέπει η Πο-

λιτεία να μεριμνήσει και να ενισχύ-
σει τη δυνατότητα να μπορούν οι 
ασθενείς να οδηγούνται, μέσω του 
ΕΚΑΒ, μετά το τέλος της νοσηλεί-
ας τους με ασφάλεια στην κατοικία 
τους ιδιαίτερα όταν πρόκειται για 
μοναχικούς ηλικιωμένους ανθρώ-
πους…
Πέρα από αυτό όμως σε περιπτώ-
σεις που δεν υπάρχει υποστήρι-
ξη οικογενειακού περιβάλλοντος, 

απαιτείται Δομή στήριξης, κατευ-
θυνόμενη ακόμη και μέσα από το 
Νοσοκομείο, γιατί είναι πολύ σοβα-
ρό να γνωρίζουν οι ηλικιωμένοι μας 
ότι κάποιος θα είναι δίπλα τους να 
τους στηρίξει σε περιπτώσεις δοκι-
μασίας.  
Ο κίνδυνος για την υγεία μας είναι 
περισσότερο από υπαρκτός  και η 
ζωή όλων μας πολλές φορές μοιάζει 
ξαφνικά και απρόοπτα, να κρέμεται 

από μία «κλωστή» εντελώς μετέω-
ρη στο σύμπαν. 
Εκεί η ψυχραιμία, η ανθρωπιά και η 
επιστημονική δεινότητα αλλά τελι-
κά όπως αποδεικνύεται μόνο η Θεία 
παρέμβαση μπορεί να συγκρατήσει 
αυτή την «κλωστή». 
Πόσο ακόμα να περιμένουν οι πο-
λίτες;
«Τί κάνουν οι Βουλευτές μας οι Δή-
μαρχοί μας η Περιφέρεια, όλοι οι 
Φορείς ακόμη και οι απλοί πολίτες», 
αναφωνούν σε συζητήσεις τους με 
την αγωνία και την απόγνωση στη 
φωνή τους οι εργαζόμενοι, βλέπο-
ντας την κατάσταση καθημερινά να 
χειροτερεύει, χωρίς  προς το παρόν 
να δια διαφαίνεται δραστική ουσια-
στική λύση. 
Βέβαια οι  αναμενόμενες αλλαγές 
στις Διοικήσεις και μία σειρά νέων 
μέτρων, είναι μόνο το ένα σκέλος 
του προβλήματος αφού είναι πολ-
λά όλα αυτά που πρέπει να γίνουν 
με κυρίαρχο την άμεση στελέχωση 
των Νοσοκομείων με προσωπικό 
όλων των ειδικοτήτων. 
Οραματιζόμαστε όλοι ένα γενικό-
τερο εκσυγχρονισμό της Δημόσιας 
Υγείας ώστε να προσελκύσουν τα 
Νοσοκομεία μας το αναγκαίο επι-
στημονικό δυναμικό, Ιατρικό και 
Νοσηλευτικό για την στελέχωσή 
τους, προσφέροντας στους πολίτες 
όλων των περιοχών αξιοπρεπή και 
ασφαλή νοσηλεία και  τελικά ομαλή 
θεραπεία.

ΓΡΑΦΕΙ Η ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΜΠΙΖΑ

Πρόσκληση του Εργατικού Κέντρου για τον εορτασμό του Πολυτεχνείου

Το Εργατικό Κέντρο Άρτας καλεί όλο 
το λαό της πόλης μας, τα σωματεία, 
τους φοιτητικούς συλλόγους, τα 

μαθητικά συμβούλια, την Παρασκευή 17 
Νοέμβρη στις 19:00 στην πλατεία Κιλκίς 
για τον αγωνιστικό εορτασμό των 50 χρό-
νων από τον ξεσηκωμό του Πολυτεχνεί-
ου.
 50 χρόνια μετά τα συνθήματα του ξεσηκω-
μού του Πολυτεχνείου και της αντιδικτατορικής 
πάλης του λαού παραμένουν επίκαιρα και δεί-
χνουν το δρόμο για ακόμα πιο αποφασιστικούς, 
μαζικούς και ανυποχώρητους αγώνες για αξιο-
πρεπή ζωή με σύγχρονα δικαιώματα.
 Το σύνθημα “Έξω το ΝΑΤΟ – Έξω οι ΗΠΑ” γί-
νεται επίκαιρο όσο ποτέ σήμερα που η πατρίδα 
μας λειτουργεί σαν αμερικανονατοϊκή βάση και 
ορμητήριο για το αιματοκύλισμα του λαού της 
Παλαιστίνης. Η ιστορία έχει μια σωστή πλευ-
ρά, με τους λαούς που αγωνίζονται για το δίκιο 

τους, τη λευτεριά και την πατρίδα τους. Τρο-
μοκράτες είναι οι δολοφόνοι των λαών, οι ΗΠΑ-
ΝΑΤΟ-ΕΕ που στηρίζουν το κράτος δολοφόνο 
του Ισραήλ.
Τιμούμε τους νεκρούς ήρωες του Νοέμβρη! 
Στεκόμαστε με σεβασμό μπροστά στους χιλιά-
δες φοιτητές και εργάτες, που αγωνίστηκαν για 
τρείς μέρες με ηρωισμό, με αυτοθυσία και πρω-
τόγνωρη αυτενέργεια ενάντια στο φόβο που 
προκαλούσε μέχρι τότε η στρατιωτική δικτα-
τορία. Οι φυλακίσεις, οι εξορίες, τα απάνθρωπα 
βασανιστήρια δεν ήταν αρκετές για να σταμα-
τήσουν τον λαό. Ο ξεσηκωμός το Νοέμβρη του 
1973 στο Πολυτεχνείο έδωσε ένα σφοδρό χτύ-
πημα στη χούντα και την κλόνισε ανεπανόρθω-
τα. Πριν καλά-καλά συμπληρωθεί ένας χρόνος 
από τον Νοέμβρη, η  χούντα έπεσε!
Ο ξεσηκωμός του Πολυτεχνείου μας διδάσκει…
… ότι ο αγώνας του λαού και της νεολαίας 
«φώτισε» και τους πιο σκοτεινούς καιρούς! 

Κανένας αντίπαλος δεν είναι ανίκητος απέναντι 
στους αγώνες του λαού.
… μας δείχνει το δρόμο της σύγκρουσης με το 
σύστημα, τις απαγορεύσεις και την καταστο-
λή, μας δείχνει τη δύναμη του οργανωμένου 
κινήματος.
… ότι το σύνθημα “Έξω οι ΗΠΑ – Έξω το 
ΝΑΤΟ” είναι επίκαιρο, ότι ο αγώνας για την ει-
ρήνη και τη φιλία των λαών συνεχίζεται ενάντια 
στην εμπλοκή της χώρας μας στους πολεμικούς 
σχεδιασμούς ΗΠΑ- ΝΑΤΟ- ΕΕ.
… με το σύνθημα “Ψωμί Παιδεία Ελευθερία”, 
μας δείχνει το δρόμο ότι μόνο ο λαός σώζει τον 
λαό. 
Τιμάμε το Πολυτεχνείο στο δρόμο του 
αγώνα!
ΟΛΟΙ ΣΤΗΝ ΣΥΓΚΕΝΤΡΩΣΗ ΤΗΝ ΠΑΡΑ-
ΣΚΕΥΗ 17 ΝΟΕΜΒΡΗ στις 19:00 στην πλ. 
ΚΙΛΚΙΣ



15
ΑΠΟΨΗ:. ΤΕΤΑΡΤΗ 08 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2023 -ΑΡ.ΦΥΛΛΟΥ 134

ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ & ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ

www.apopsi-press.gr

Την εβδομάδα από 07 
μέχρι 14 Οκτώβρη 
του 2023, έντεκα μα-
θητές/ μαθήτριες και 

τέσσερις εκπαιδευτικοί του 
Μουσικού Σχολείου Άρτας, 
φιλοξενηθήκαμε στην πόλη 
Nogent-le-Rotrou της Γαλλίας, 
150 χιλιόμετρα νοτιοδυτικά 
του Παρισιού. 
Η επίσκεψη πραγματοποιήθηκε 
στο πλαίσιο «Αδελφοποίησης» του 
σχολείου μας με το σχολείο «Lycee 
Remi Belleau» και ως ανταπόδοση 
της επίσκεψης που είχαν πραγματο-
ποιήσει Γάλλοι μαθητές/μαθήτριες 
και εκπαιδευτικοί στο Μουσικό Σχο-
λείο Άρτας τον περασμένο Απρίλη 
στο πλαίσιο προγράμματος με τίτλο 
«Le Perche et l’Epire différents mais 
unis dans la diversitè artistique, 
culturelle et gastronomique», το 
οποίο βραβεύτηκε με την Ευρωπαϊ-
κή Ετικέτα Ποιότητας (Label quality 
e-Twinning) για την ποιοτική και 
καινοτόμο εργασία, την ποιότητα 
της συνεργασίας των σχολείων, 
την παιδαγωγική καινοτομία και τη 
διάδοση των αποτελεσμάτων.

Είχαμε την ευκαιρία να ζήσουμε μία 
εβδομάδα με μοναδικές εμπειρί-
ες, να οργανώσουμε συνεργατικές 
δραστηριότητες με τους εκπαιδευ-

Μουσικό Σχολείο Άρτας – Εκπαιδευτική επίσκεψη 
στο σχολείο «Lycee Remi Belleau» της Γαλλίας

στο δημαρχείο που μας υποδέχτη-
κε η αντιδήμαρχος πολιτισμού με 
έναν ευγενικό χαιρετισμό και ένα 
κέρασμα.

Επίσης, κάναμε εκδρομή στην 
κοντινή περιοχή του «Perche» , 
επισκεφτήκαμε το οικολογικό της 
μουσείο, το Αρχοντικό Courboyer, 
πύργους μεσαιωνικούς καθώς και 
ένα εργαστήριο παραγωγής μηλί-
τη.

Φυσικά το πρόγραμμά μας περι-
λάμβανε και μία ημερήσια εκδρο-
μή στο Παρίσι, που είχαμε την 
ευκαιρία να περπατήσουμε στους 
δρόμους του, να θαυμάσουμε την 
εξαίσια αρχιτεκτονική, τα όμορφα 
κτήρια, τα μνημεία και τις γέφυρες 
,να πάμε ως τον Πύργο του Άιφελ, 
να κάνουμε μία μικρή κρουαζιέ-
ρα στο Σηκουάνα, να περάσουμε 
από το μουσείο του Λούβρου, να 
περπατήσουμε στον κήπο του Κε-
ραμεικού, στην πλατεία Κονκόρντ, 
στη Λεωφόρο των Ηλυσίων Πεδί-
ων, να φτάσουμε ως την «Αψίδα 
του Θριάμβου», να γεμίσουμε μο-
ναδικές εικόνες από την πολύβουη 
«Πόλη του Φωτός».
Θα θέλαμε να ευχαριστήσουμε τις 
μαθήτριές μας και τους μαθητές 
μας για την άψογη συνεργασία 
και την προθυμία να συμμετέχουν 
σε όλες τις δραστηριότητες του 
προγράμματος και να τους συγχα-
ρούμε για το έντονο και αδιάκοπο 
ενδιαφέρον που έδειξαν για ποικίλα 
πολιτισμικά στοιχεία, γεγονός που 
επιβεβαιώνει ότι τέτοιου είδους 
δράσεις είναι χρήσιμο και αναπό-
σπαστο κομμάτι της εκπαιδευτικής 
διαδικασίας.
Επίσης, οφείλουμε να ευχαριστή-
σουμε τις οικογένειες των Γάλλων 
που φιλοξένησαν τους /τις μαθη-
τές/-τριές μας και τους εκπαιδευ-
τικούς του «Lycee Remi Belleau», 
Anita Pastor, συντονίστρια του 
προγράμματος, Frédérique André, 
υπεύθυνη του προγράμματος, 
Cédric Hounsou και Jonathan 
Guyot που συμμετέχουν στο πρό-
γραμμα ως υπεύθυνοι του ραδιο-
φωνικού σταθμού του σχολείου.

Η συνεργασία με το γαλλικό σχο-
λείο συνεχίζεται και τους/τις πε-
ριμένουμε τον ερχόμενο Απρίλη 
στην πόλη μας.

τικούς και τους μαθητές και τις 
μαθήτριες του γαλλικού σχολείου, 
να παρακολουθήσουμε διδασκαλί-
ες και μαθήματα, να βιώσουμε ένα 
διαφορετικό σχολικό πρόγραμμα 

και να πάρουμε μέρος σε μια σειρά 
από προγραμματισμένα εργαστή-
ρια: ραδιοφωνικές εκπομπές στο 
σταθμό που έχει το σχολείο, με 
συνεντεύξεις για το θέμα του προ-

Το Σάββατο 11 Νοεμ-
βρίου 2023, στις 7:30 
το απόγευμα, στο Ξε-
νοδοχείο Κρόνος, δι-

οργανώνουμε εκδήλωση συζή-
τηση με θέμα τις εξελίξεις στην 
Παλαιστίνη.
Μαζί μας θα είναι ο Μαρουάν Του-
μπασί, πρώην πρέσβης της Παλαι-
στινιακής Αρχής και πρώην Διοι-
κητής της Ραμάλα, ο Παναγιώτης 
Μαυροειδής μέλος της Πολιτικής 
Επιτροπής του ΝΑΡ, ο Θέμης Τζή-
μας, Δικηγόρος και Διδάκτορας 
Διεθνούς Δικαίου και ο Ερρίκος Φι-
νάλης, δημοσιογράφος στην εφη-
μερίδα Δρόμος της Αριστεράς. Συ-
ντονισμό στην εκδήλωση θα κάνει 
η Βάσω Αμπελογιάννη, Δημοτική 
Σύμβουλος Αρταίων.
Στεκόμαστε αλληλέγγυοι στον Πα-
λαιστινιακό λαό και στον πολύχρο-
νο αγώνα του να ζει σε μια ελεύθε-
ρη πατρίδα.
Στεκόμαστε ενάντια στην ισραη-
λινή κατοχή και τους ιμπεριαλιστι-
κούς σχεδιασμούς, στεκόμαστε στη 
σωστή πλευρά της ιστορίας.
Αγωνιζόμαστε για την ειρήνη και 
την αδελφοσύνη των λαών, με τερ-
ματισμό της Ισραηλινής κατοχής, 
Παλαιστίνη ελεύθερη και ανεξάρτη-
τη στα σύνορα του ‘67, επιστροφή 
όλων των Παλαιστίνιων προσφύ-
γων στις εστίες τους, με βάση τις 
σχετικές αποφάσεις του ΟΗΕ.
Καταγγέλλουμε την επικίνδυνη για 
τον λαό μας στάση της Ελληνικής 
Κυβέρνησης και απαιτούμε καμιά 

Εκδήλωση της Ρ.Δ. Αλλαγής για 
τις εξελίξεις στην Παλαιστίνη

γράμματος, graffiti στα χρώματα 
της Ελλάδας, εργαστήρια μαγειρι-
κής, μουσικά εργαστήρια.
Από τις εκπαιδευτικές δράσεις της 
εβδομάδας, ξεχωριστή ήταν η συ-
ναυλία που δόθηκε από τους/τις 
δικούς/ές μας μαθητές/μαθήτριες, 
καθώς η «Ευτέρπη» η μούσα της 
μουσικής, που από τον περασμέ-
νο Απρίλη ο Γάλλος εκπαιδευτικός 
Jonathan Guyot μαζί με τους/τις 
μαθητές/μαθήτριες ζωγράφισαν σε 
έναν τοίχο του σχολείου μας, «μάς 
κάλεσε» να προσφέρουμε μία συ-
ναυλία στο γαλλικό κοινό της πόλης 
που μας φιλοξένησε. Στο κλείσιμο 
της συναυλίας, όλοι μαζί, Έλληνες 
και Γάλλοι, τραγουδήσαμε «Μες 
στη Μεσόγειο - En Mediterrannée» 
(μουσική: Georges Moustaki, στί-
χοι:Areski Belkacem, απόδοση στα 
ελληνικά:  Δημήτρης Χριστοδού-
λου).
Παράλληλα γνωρίσαμε και την 
πόλη Nogent-le-Rotrou μέσα από 
«κυνήγι θησαυρού», επισκεφτή-
καμε το χώρο που οργανώνεται 
φεστιβάλ graffiti, «RUR Graffiti», 
το κάστρο της πόλης που χρονο-
λογείται στον 11ο αιώνα , ξεναγη-
θήκαμε στο ιστορικό μουσείο που 
στεγάζεται μέσα στο κάστρο και 

συμμετοχή της Ελλάδας στο αιμα-
τοκύλισμα.
Σας περιμένουμε όλες και όλους! 
 « Όταν τα αστέρια μετράς πριν 
κοιμηθείς, να σκέφτεσαι τους 
άλλους.
Εκείνους που δεν έχουνε πού 
να πλαγιάσουν. 
Όταν ελεύθερα μιλάς, να σκέ-

φτεσαι τους άλλους. 
Εκείνους που δεν τους αφή-
νουν να μιλήσουν…”, Μαχμούντ 
Νταρουίς, εθνικός ποιητής Παλαι-
στίνης

Άρτα 4 Νοεμβρίου 2023 
ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΙΚΗ ΔΗΜΟΤΙΚΗ 
ΑΛΛΑΓΗ
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Βυζαντινά μνημεία, το ξα-
κουστό γεφύρι, η Αρχαία Αμ-
βρακία, ο βυζαντινός Ναός 
της Παρηγορήτισσας, το κά-
στρο.  Αυτά μέσα στην πόλη. 
Μετά μια βόλτα σε ένα ωραίο 
στολίδι, στο Μουσείο της.
Γρήγορα έξω από την πόλη 
μας τώρα. Η ορεινή Άρτα 
αποτελεί έναν επίγειο πα-
ράδεισο, όπου ο επισκέπτης 
μπορεί να απολαύσει κάθε 
είδους δραστηριότητα: πε-
ζοπορία, εκτός δρόμου τρέ-
ξιμο, κατάβαση με raft και 
kayak στον Άραχθο, ιππα-
σία, ποδηλασία, αναρρίχη-
ση, ορειβασία, ορειβατικό 
σκι, river trekking, και πολλά 
άλλα.
Το ίδιο μπορεί να κάνει και 
μέσα στην πόλη αρκεί να 
ανεβεί στον προφήτη Ηλία 
δίπλα από το νοσοκομείο και 
να πάει μια ωραία διαδρομή 
μέσα στο δάσος. Μαγεία.  Ναι 
μιλάμε για την Άρτα. Πολλοί 
την θέλουν να είναι μια πα-
ραπεταμένη πόλη αλλά αυτή 
έχει την ομορφιά της. 
 
Άρτα: Μία πόλη με μοναδικές 

φυσικές ομορφιές που αξίζει 
να μπει στο «χάρτη» των δι-
ακοπών σου. Σας το λέω για-
τί το πιστεύω. 
Το γεφύρι της Άρτας,το  μή-
κος του πέτρινου γεφυριού 
φτάνει στα 142 μέτρα και το 
πλάτος του είναι 3,75 μέτρα, 
ενώ έχει τέσσερις μεγάλες 
καμάρες και τρεις μικρότε-
ρες. Εντυπωσιακό και πολύ 
καλά διατηρημένο. Ωραία 
φωτισμένο τα βράδια.  Ακρι-
βώς απέναντι το Αρχαιολο-
γικό Μουσείο, με ευρήματα 
από την ευρύτερη περιοχή 
της Αμβρακίας. 
Περπατάς μετά μέσα στην 
πόλη και όπου γυρίσεις τα 
μάτια σου αρχαιολογικές 
ανασκαφές. Στην οδό Κομ-
μένου μετά το Εθνικό στάδιο 
συνέχεια αρχαία ευρήματα. 
Μέσα στην πόλη το ίδιο. Οι 
μικρές αναφορές που υπάρ-
χουν δίγλωσσες σε κατατοπί-
ζουν πλήρως. Είσαι ήδη στο 
κέντρο μια επίσκεψη στον 
ναό της Παρηγορήτριας και 

μετά της Αγίας Θεοδώρας θα 
σου γαληνέψουν την ψυχή. 
 Στην πλατεία Εθνικής Αντι-
στάσεως και τους γύρω πε-
ζόδρομους, θα ανακαλύψετε 
πως η σύγχρονη Άρτα είναι 
ένα μία ζωντανή πόλη που 
αγνοούσατε. Αυτό οφείλεται 
σε πολλά αίτια ένα η έλλειψη 
διαφήμισης από την ίδια την 
Άρτα. Πολιτικοί ακόμη και 
πρωθυπουργοί έχουν κατα-
γωγή από εδώ. Καμιά ουσι-
ώδη προβολή. Καμιά. Αν και 
πολλά αφιερώματα για την 
πόλη μας όπως τα διαβάζω 
τώρα σου σηκώνουν την τρί-
χα. Λες τι ωραία πράγματα ρε 
παιδιά. Μα τι ωραίες περιγρα-
φές για την πόλη μας για τον 
νομό μας και εμείς όλο γκρί-
νια. Θα μου πεις γκρινιάζουμε 
εμείς που είμαστε μόνο για 
καφέ και φαγητό με το αμάξι 
έξω αραγμένο ή το μηχανάκι 
δίπλα στην πόρτα του μαγα-
ζιού. Που να πας τώρα είναι η 
συνηθισμένη κραυγή μας. Οι 
περισσότεροι δεν έχουν μπει 
μέσα σε αρχαιολογικό χώρο 
στο δε μουσείο δεν ξέρουν 
που είναι. Είμαστε αυτοί που 

καταδικάζουμε την πόλη μας. 
 
Τα αφήνω στην άκρη και 
λέω αυτοκίνητο έχουμε όλοι 
πάμε μια βόλτα στο Πέτα 
στο φράγμα Πουρναρίου. Το 
φράγμα, με 580 μέτρα μήκος 
και 107 μέτρα ύψος και απο-
τελεί το δεύτερο μεγαλύτερο 
φράγμα στην Ελλάδα, ενώ 
στη λίμνη που έχει σχηματι-
στεί, μπορείτε να απολαύσε-
τε υπέροχες πεζοπορικές δι-
αδρομές, να ψαρέψετε αλλά 
και να περάσετε, χρησιμοποι-
ώντας την περιμετρική οδό, 
από τα γύρω χωριά: Κλειστό, 
Ζυγό, Μελάτες, Μαρκινιάδα, 
Μέγκλα, Άγιο Κωνσταντίνο, 
Δρυώνα και Αγιο Νικόλαο.  
Όλα τα γνώρισα την εποχή 
που είχα τρέλα με το ψάρε-
μα. Όλα τα περπάτησα. 
Μια μονοήμερη εκδρομή 
και για τον κάθε Αρτινό πο-
λίτη είναι να ανεβείτε στα 
Τζουμέρκα μέσω Ροδαυγής, 
Σκούπας, Δαφνωτή  και Πλα-
τανούσας και κατεβείτε να 

Σημειωματάριο Ιδεών και Απόψεων

θαυμάσετε την αναστήλωση 
στο γεφύρι Πλάκας που κα-
τέρρευσε το 2015, αλλά που 
κερδίζει και πάλι τις εντυπώ-
σεις. Φτάστε μέχρι το Συρ-
ράκο και τους Καλαρρίτες σε 
μία μονοήμερη εκδρομή που 
θα σας αποζημιώσει απόλυ-
τα. Ναι απόλυτα. Θα πείτε 
πόσο μακάκες είμαστε εμείς 
οι πολίτες αυτής της πόλης. 
Τόσες ομορφιές και δεν τις 
έχουμε δει παρά μόνο σε 
έκθετα τουριστικά. Φαγητό 
όπου σταθείτε πολύ καλό. 
Τσίπουρο θαυμάσιο. Τυριά 
άπαιχτα.  Καφεδάκι στο γύ-
ρισμα στην Ροδαυγή – για να 
κλείσει η εξόρμηση σωστά 
– ένα γραφικό χωριό με θέα 
στα Τζουμέρκα, τα Ακαρνανι-
κά Όρη και τον μεγαλοπρεπή 
ναό της Αγίας Παρασκευής, ο 
οποίος χτίστηκε το 1804 και 
βρίσκεται σε περίοπτη θέση.
Να μια ωραία εξόρμηση στην 
πόλη μας γκρινιάρηδες. Ναι 
έρχονται ξένοι και τρελαί-

νονται. Μας βάλανε στους 
προορισμούς τους και οι Ισ-
ραηλινοί και τους βλέπουμε 
συχνά στα ορεινά μας. 
 
Μετά από μια γεμάτη μέρα, 
στην Άρτα θα βρείτε πολλές 
και ποιοτικές επιλογές για 
φαγητό. Ταβέρνες, μεζεδο-
πωλεία και εστιατόρια για 
να απολαύσετε υπέροχες 
γεύσεις, ζαχαροπλαστεία 
τέλεια αλλά και καφετέριες 
και μπαρ για καφέ και ποτό. 
Μόλις πέσει η νύχτα, ανακα-
λύψτε την υπέροχη νυχτε-
ρινή ζωή στην Άρτα και επι-
λέξτε ένα από τα εξαιρετικά 
ξενοδοχεία και τους ξενώνες 
της για να διανυκτερεύσετε. 
Μιλάω για τους επισκέπτες. 
Τώρα στο κέντρο της πόλης 
μας μια νέα ανακαίνιση ενός 
κτηρίου δίνει στην Άρτα ένα 
πολυτελέστατο ξενοδοχείο 
να μείνει ο κάθε επισκέπτης. 
Μέσα στον πεζόδρομο παρα-
καλώ.   

Τι άλλο να δει ο επισκέπτης 
στην πόλη μας. Όταν είναι 
στην γέφυρα το Λαογραφικό 
Μουσείο – κτήριο του 1864 
– το οποίο χρησιμοποιήθη-
κε αρχικά ως φυλάκιο της 
Γέφυρας και αργότερα ως 
μεθοριακός σταθμός, καθώς 
με τη Συνθήκη του 1881 τα 
σύνορα Ελλάδας – Οθωμανι-
κής Αυτοκρατορίας ήταν στη 
μέση του Γιοφυριού. Δίπλα 
πολύ ωραία καταστήματα να 
φάει. Θέα το ποτάμι ο πλά-
τανος το γεφύρι. Η νέα πι-
τσαρία ‘’τα σπάει ‘’. 
Αν την άλλη μέρα θέλετε θά-
λασσα μια βόλτα Σαλαώρα 
και Κορωνησία. Ηρεμία δίπλα 
στην θάλασσα. Μαγεία να 
τρως και να πίνεις κρασάκι 
δίπλα στην θαλασσινή αύρα. 
Πριν φύγετε κάνετε μια βόλ-
τα μέσα στο χωριό. Έστω και 
με το αμάξι σας. 
Άρα βουνό τέλειο μα τέλειο 
σε προορισμούς και γεύσεις. 
Ναι τέλειο ίδιο με τα ορεινά 

άλλων πόλεων. Μόνο που 
θέλουν ακόμη προβολή. 
Όποιος έρχεται ξανάρχεται 
και το λέει παντού. Τα αφι-
ερώματα στον τύπο και στα 
site τέλεια. Οι φωτο στο f  
θειικές το ίδιο και οι περι-
γραφές. Οι ξένοι μας βάλα-
νε στους προορισμούς τους. 
Το ίδιο μένει να κάνουμε και 
εμείς οι Αρτινοί και όλοι οι 
Ηπειρώτες. 
30 αναφορές-άρθρα  παρου-
σίασα στην εφημερίδα Άπο-
ψη για την πόλη μας. Πάντα 
είναι στο μυαλό μου. Καθη-
μερινά το εννοώ βάζω στην 
αναζήτηση την λέξη ΑΡΤΑ 
και διαβάζω ότι βγει. Δεν 
θέλω να μένω στα κακά αλλά 
να προβάλω όλα τα καλά. 
Θεωρώ ότι έτσι προχωράμε. 
Μάλλον το πιστεύω ότι έτσι 
μόνο προχωράμε. 

ΛΥΤΡΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ

Λόγοι να επισκεφτείς την Άρτα υπάρχουν. 

Μάλιστα πολλοί. Η διαφήμιση είναι ελλιπής.

Ο Μαθηματικός και Φροντιστής Παναγιώτης Λύτρας γράφει

BYZANTIOBYZANTIO
To cafe Bar των 

μεγάλων στιγμών, μαζί 
σας κάθε μέρα...!



Ο 
12ος αιώνας απο-
τελεί έναν σημα-
ντικό σταθμό στην 
ιστορία της Βυζα-
ντινής Αυτοκρα-
τορίας. Οριοθετεί 
το πέρασμα από 
τη μεσοβυζαντινή 
στην υστεροβυζα-
ντινή εποχή, που 
θα πραγματοποιη-
θεί με την κατάλη-
ψη της Κωνσταντι-
νούπολης από τους 
Σταυροφόρους, το 
1204.  

     Τα κύρια χαρακτηριστι-
κά του 12ου αιώνα αντα-
νακλώνται και στη λογοτε-
χνική παραγωγή. Υπάρχει 
μεγαλύτερη ενασχόληση με 
τα γράμματα και τη συγγρα-
φή, όπως και διεύρυνση του 
κύκλου των λογίων - συγ-
γραφέων, οι οποίοι παύουν, 
πλέον, να ανήκουν, αποκλει-
στικά, στις ανώτατες κοινω-
νικές τάξεις και προέρχονται 
και από τις αντίστοιχες με-
σαίες. Επιπλέον, εμπλουτί-
ζεται το θεματολόγιο, ακόμη 
και με θέματα της καθημερι-
νής ζωής του απλού λαού. Η 
γλώσσα, ωστόσο, παραμένει 
η περίτεχνη και πολύπλοκη 
γλώσσα των λογίων, με βα-
σικό της πρότυπο τη γλώσσα 
της κλασικής αρχαιότητας. 
Αντίθετα, οι συγγραφείς δεν 
προσπαθούν να προβληθούν 
τόσο μέσω των έργων τους, 
όσο πρωτύτερα, ενώ ενδια-
φέρονται για το συγκεκρι-
μένο, την περιγραφή, τη λε-
πτομέρεια, την αίσθηση του 
χιούμορ, το κριτικό πνεύμα, 
αντλώντας και από το πα-
ρελθόν και φτάνοντας πίσω 
έως την ύστερη αρχαιότητα. 
Παράλληλα, επιδιώκουν να 
δώσουν μία καινούρια, πιο 
τολμηρή εικόνα του ανθρώ-
που. Οι προαναφερθείσες 
τάσεις μπορούν να ερμη-

Ο λόγιος επίσκοπος Ναυπάκτου του 
12ου αι. Κωνσταντίνος Μανασσής

νευθούν από το γενικότερο 
κλίμα αστάθειας και ανασφά-
λειας της εποχής, από την 
κρίση και την αμφισβήτηση 
θεμελιακών αξιών και από 
την προσπάθεια για φυγή ή 
απομάκρυνση από τη δυσά-
ρεστη πραγματικότητα.
       Ανάμεσα στην πληθώρα 
των λογίων της εποχής, δια-
κρίνουμε και τον Κωνσταντί-
νο Μανασσή. Πρόκειται για 
μία πολύπλευρη προσωπικό-
τητα, που ασχολήθηκε με τη 
χρονογραφία, την ποίηση, 
τη ρητορική και το μυθιστό-
ρημα. Η πορεία του τοποθε-
τείται στο πρώτο μισό του 
12ου αιώνα, ενώ σημαντικός 
σταθμός στη ζωή του υπήρ-
ξε η εκλογή του ως Επισκό-
που Ναυπάκτου.
Το γνωστότερο και σημα-
ντικότερο  έργο του είναι 
μία έμμετρη χρονογραφία, 
6733 στίχων, η οποία ξεκινά 
από «κτίσεως κόσμου» και 
τελειώνει το 1081, με τον 
θάνατο του Νικηφόρου Βο-
τανειάτη. Το συγκεκριμένο 
έργο διαδόθηκε σημαντικά, 
όπως αποδεικνύεται από την 
ύπαρξη πολλών σωζόμενων 
χειρογράφων αλλά και την 
επιρροή του στους μεταγε-
νέστερους  συγγραφείς, οι 
οποίοι είτε αντέγραψαν αυ-
τούσια κάποια χωρία, είτε 

επεξεργάστηκαν το κείμενο 
πιο ελεύθερα και το μετέφε-
ραν σε πεζό λόγο. 
Εκτός, όμως, από τη χρονο-

γραφία, ασχολήθηκε εκτενώς 
και με το μυθιστόρημα, τολ-
μώντας να συγγράψει ακόμη 
και ερωτικό μυθιστόρημα. 

Τέλος, επιδόθηκε ιδιαίτερα 
και στη συγγραφή ρητορι-
κών κειμένων, όπως μονωδι-
ών, ενός αποχαιρετιστήριου 
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Της ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑΣ 
ΖΗΔΡΟΥ

ΑΡΧΑΙΟΛΟΓΟΥ

λόγου, μιας επιστολής προς 
τον Αυτοκράτορα και κυρίως 
Εκφράσεων όλων των κατη-
γοριών, όπου φαίνεται ότι 
υπήρξε ειδικός. Πιο συγκε-
κριμένα, ως Εκφράσεις ορί-
ζονται οι επίσημες, ακριβείς 
και συχνά ιδιαιτέρως λεπτο-
μερείς περιγραφές, οι οποίες 
έχουν ως στόχο να τοποθε-
τήσουν το περιγραφόμενο 
αντικείμενο μπροστά στον 
ακροατή ή τον αναγνώστη, 
να οδηγήσουν δηλαδή από 
την ακοή στην όψη, σύμφω-
να με τη θεώρηση του Ερμο-
γένη, με χαλαρό ύφος, απλά 
και προσαρμοζόμενα, στην 
κάθε περίπτωση, σχήματα 
λόγου. Οι  απόψεις των θεω-
ρητικών της ρητορικής, σχε-
δόν, συγκλίνουν σχετικά με 
τον ορισμό, τα χαρακτηρι-
στικά, τις κατηγορίες και τον 
ρόλο των Εκφράσεων. Έτσι, 
κατέταξαν την Έκφραση στα 
προγυμνάσματα, συγκρίνο-
ντας την με το μύθο, το δι-
ήγημα, τον κοινό τόπο και 
κυρίως με τη μονωδία και το 
εγκώμιο. Ωστόσο, η Έκφρα-
ση, γρήγορα, ξέφυγε από τα 
όρια της σχολικής πράξης και 
εμφανίστηκε αυτόνομη, στα 
επιγράμματα ή σε διάφορα 
λογοτεχνικά είδη, όπως το 
έπος, η ιστοριογραφία, το 
μυθιστόρημα και η αγιολο-
γία. Γενικά, οι Εκφράσεις 
καλύπτουν ολόκληρη τη 
βυζαντινή περίοδο, με αρ-
κετά και αντιπροσωπευτικά 
παραδείγματα και διασώζουν 
πολύτιμες πληροφορίες για 
χαμένα μνημεία, τη ζωή και 
τον πολιτισμό του ανατο-
λικού τμήματος της Ρωμαϊ-
κής Αυτοκρατορίας. Τέλος, 
σχετικά με τον Κωνσταντίνο 
Μανασσή, όπως και σε όλους 
σχεδόν τους συγγραφείς, 
αποδίδονται και ορισμένα 
έργα αμφισβητούμενα.
  Κωνσταντίνα Ζήδρου
    Αρχαιολόγος

Πρόκειται για 
μία πολύπλευρη 
προσωπικότητα, 
που ασχολήθηκε με 
τη χρονογραφία, 
την ποίηση, τη 
ρητορική και το 
μυθιστόρημα. 
Η πορεία του 
τοποθετείται 
στο πρώτο μισό 
του 12ου αιώνα, 
ενώ σημαντικός 
σταθμός στη 
ζωή του υπήρξε 
η εκλογή του 
ως Επισκόπου 
Ναυπάκτου.
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ΚΟΙΝΩΝΙΑ & ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ

• Πώς θα βοηθήσουν 
τον πρωτογενή τομέα 
τα Τμήματα Αγροτών 
στα Επιμελητήρια

• Γιατί ζήτησε την πα-
ραίτηση του προέ-
δρου και της διοίκη-
σης του ΟΠΕΚΕΠΕ 
– Τα λάθη και πώς 
δεν ενεργοποιήθη-
καν 88 εκατ. ευρώ

• Πώς ενεργοποίησε 
την ΕΕ να βοηθήσει 
στην ανασυγκρότηση 
της Θεσσαλίας

• Τι θα προβλέπει ο 
νέος Κανονισμός του 
ΕΛΓΑ

Την ενίσχυση των Ομάδων 
Παραγωγών, με ειδικές ρυθ-
μίσεις ώστε να μπορούν να 
προχωρήσουν σε επενδύσεις 
και να αντιμετωπίζονται ως 
γεωργικές εκμεταλλεύσεις 
και όχι ως επιχειρήσεις, προ-
ωθεί ο υπουργός Αγροτικής 
Ανάπτυξης και Τροφίμων, 
Λευτέρης Αυγενάκης όπως 
ανακοίνωσε σε συνέντευξή 
του στην εφημερίδα «Πελο-
πόννησος».
 «Θα τους δίνουμε δηλαδή 
τη δυνατότητα να μπορούν 
να αναγείρουν γεωργικές 
εγκαταστάσεις (π.χ. αποθή-
κες, ποιμνιοστάσια κ.λπ.) σε 
γη υψηλής παραγωγικότη-
τας, να απαλλάσσονται του 
ΦΠΑ, να ηλεκτροδοτούνται 
με αγροτικό ρεύμα, να επι-
δοτούνται με αγροτικό πε-
τρέλαιο κ.λπ.», αναφέρει.
Παράλληλα εξηγεί τη σημα-
σία που έχει για τους ίδιους 
τους αγρότες η συμμετοχή 
τους στα Επιμελητήρια με 
τα Τμήματα Αγροτών που 
προβλέπεται να ιδρυθούν με 
την ψήφιση του νομοσχεδί-
ου του ΥΠΑΑΤ που ενέκρι-
νε το Υπουργικό Συμβούλιο 
και σύντομα θα έλθει προς 
ψήφιση στη Βουλή. «Τα 
Αγροτικά Τμήματα θα μπο-
ρέσουν να συμβάλλουν στην 
ενδυνάμωση του αγροτικού 
τομέα μέσω καινοτόμων 
πρακτικών, ώστε το φυτικό 
και ζωικό κεφάλαιο να συμ-
βαδίσει με τις αγοραστικές 
απαιτήσεις των καιρών μας», 
ανέφερε χαρακτηριστικά.
Ο Υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίμων εξηγεί 
που έγιναν λάθη στις πληρω-
μές του ΟΠΕΚΕΠΕ και γιατί 
ζήτησε τις παραιτήσεις του 
Προέδρου και του ΔΣ του 
Οργανισμού, επισημαίνοντας 
ότι πέραν όλων των άλλων, 
δεν ενεργοποιήθηκαν 88 
εκατ. ευρώ υπέρ των αγρο-
τών. «Οι δικαιούχοι γεωργοί, 
κτηνοτρόφοι και επιχειρήσεις 
του κλάδου, έλαβαν 88 εκατ. 
ευρώ λιγότερα από τα αρχι-
κώς προγραμματισμένα, χω-
ρίς καμία εύλογη εξήγηση», 
τόνισε.
Αναφέρεται επίσης:
-          στο μέλλον της αγρο-
τικής παραγωγής στη χώρα 
μας και στους κινδύνους που 
αντιμετωπίζει λόγω της κλι-
ματικής κρίσης,
-          στις  προτεραιότητες 
του ΥΠΑΑΤ ώστε να ξανα-
γίνει ο πρωτογενής τομέας, 
πυλώνας ανάπτυξης για την 
ελληνική οικονομία,
-          στον νέο κανονισμό 

Μέτρα για την ενίσχυση των Ομάδων Παραγωγών αναγγέλλει ο Λευτέρης 
Αυγενάκης, σε συνέντευξή του στην εφημερίδα «Πελοπόννησος»

ήτοι 518 εκ. ευρώ, ενώ τε-
λικώς πιστώθηκαν στους δι-
καιούχους μόνο τα 488,5 εκ. 
ευρώ, δημιουργώντας εύλο-
γες αμφιβολίες και απορίες 
για τη νόμιμη και προς το 
συμφέρον των δικαιούχων 
πληρωμή των ενωσιακών 
ενισχύσεων. Λόγω της κατά-
στασης που δημιουργήθηκε 
και της έλλειψης πειστικών 
απαντήσεων, ζήτησα την 
παραίτηση της διοίκησης του 
Οργανισμού.

– Τι προτίθεσθε, δηλαδή, 
να πράξετε στον ΟΠΕΚΕ-
ΠΕ;

Είμαστε έτοιμοι να τοπο-
θετήσουμε νέα προσωρι-
νή διοίκηση. Πρόθεσή μας 
είναι να οργανωθεί και να 
εκσυγχρονιστεί άμεσα το 
πληροφοριακό σύστημα του 
ΟΠΕΚΕΠΕ. Διαρκής στόχος 
της είναι να υπάρχει πεδίο 
σωστής συνεργασίας και με 
όρους διαφάνειας, με τη Δι-
οίκηση και τους εργαζομέ-
νους στον Οργανισμό, με τις 
συνεργαζόμενες εταιρείες, 
τους τεχνικούς συμβούλους, 
τα εταιρικά ή ατομικά ΚΥΔ, 
με όλους τους εμπλεκόμε-
νους. Στόχος και δέσμευσή 
μας είναι ένας σύγχρονος και 
υγιής Οργανισμός, ο οποίος 
θα λειτουργεί σύμφωνα με 
τους κανόνες και το πλαίσιο 
που έχει θέσει η Κοινότητα. 
Ένας Οργανισμός που θα 
στηρίζεται σε γερές βάσεις 
και θα εκπληρώνει τον σκο-
πό του για σωστή, έγκαιρη 
και διαφανή καταβολή ενι-
σχύσεων, λειτουργώντας με 
συνέπεια και πλήρη διαύγεια, 
στο πλαίσιο των εντολών 
του πρωθυπουργού, ώστε 
να υπάρχει συστηματική, δι-
αρκής και αδιάλειπτη στήρι-
ξη των αγροτών της χώρας 
μας και γενικά του πρωτο-
γενούς τομέα, που για την 
κυβέρνηση της ΝΔ αποτελεί 
βασικό πυλώνα της οικονομι-
κής της πολιτικής.

– Πότε θα μπορέσουν να 
μετέχουν οι αγρότες στα 
Επιμελητήρια;
Με νομοσχέδιο που πέρασε 
από το υπουργικό συμβούλιο 
και σύντομα θα κατατεθεί 
στη Βουλή, θα προβλέπεται 
η ίδρυση Αγροτικών Τμημά-
των στα Επιμελητήρια. Τα 
Αγροτικά Τμήματα θα μπο-
ρέσουν να συμβάλλουν στην 
ενδυνάμωση του αγροτικού 
τομέα μέσω καινοτόμων 
πρακτικών, ώστε το φυτικό 
και ζωικό κεφάλαιο να συμ-
βαδίσει με τις αγοραστικές 
απαιτήσεις των καιρών μας. 
Θα μπορέσουν να στηρίξουν 
τους αγρότες μέσω συμ-
βουλευτικών κέντρων και 
να ακολουθηθεί η σωστή 
προώθηση των ελληνικών 
αγροτικών προϊόντων στο 
εσωτερικό και στο εξωτερι-
κό. Η γνώση, σήμερα, είναι 
ο μεγαλύτερος πλούτος που 
μπορεί να έχει ένας επαγγελ-
ματίας αγρότης. Και αυτή τη 
γνώση θέλουμε να διασφαλί-
σουμε μέσα από τη συμμε-
τοχή τους στα Επιμελητήρια.

του ΕΛΓΑ και τα τρία επίπεδα 
κάλυψης ζημιών,
-          στο σχέδιο ανα-
συγκρότησης της αγροτικής 
παραγωγής στη Θεσσαλία, 
με τη δωρεάν αντικατάστα-
ση ζωικού κεφαλαίου και τη 
δωρεάν ανακατασκευή στά-
βλων.
Η συνέντευξη του υπουργού 
Αγροτικής Ανάπτυξης και 
Τροφίμων, Λευτέρη Αυγε-
νάκη στην «Πελοπόννησο», 
στον δημοσιογράφο Σωτήρη 
Παπανδρέου, έχει ως εξής: 
Από το Νέο Δελχί, όπου βρί-
σκεται για τη συμφωνία συ-
νεργασίας Ελλάδας – Ινδίας 
στον Αγροδιατροφικό τομέα, 
ο υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης & Τροφίμων, Λευτέ-
ρης Αυγενάκης μίλησε στην 
«Πελοπόννησο», επί μιας 
σειράς θεμάτων του χαρτο-
φυλακίου του. Το υπουργείο 
στο οποίο προΐσταται, άλλω-
στε, το τελευταίο χρονικό δι-
άστημα έχει βρεθεί στο επί-
κεντρο των εξελίξεων, λόγω 
του έργου αποκατάστασης 
και ενίσχυσης του Πρωτο-
γενούς τομέα στη «λαβωμέ-
νη» Θεσσαλία, με οικονομικό 
αντίκτυπο σε όλη τη χώρα.
–– Ποιο είναι το σχέδιο 
προσαρμογής στην αγρο-
τική παραγωγή απέναντι 
στις απειλές της κλιματι-
κής κρίσης;
Κανένας κλάδος της οικονο-
μίας δεν επηρεάζεται τόσο 
από την κλιματική κρίση όσο 
ο πρωτογενής τομέας. Γιατί 
μια καταστροφή δεν επη-
ρεάζει μόνο την παραγωγή, 
αλλά και τη μεταποιητική βι-
ομηχανία. Για τον λόγο αυτό 
πρέπει να ξαναδούμε το τι 
παράγουμε, πώς και πού το 
παράγουμε. Επί παραδείγμα-
τι, οι θερμοκηπιακές καλλιέρ-
γειες μπορούν να διασφαλί-
σουν σε μεγαλύτερο βαθμό 
την παραγωγή από ό,τι οι 
υπαίθριες καλλιέργειες. Είναι 
ζητήματα που με τη συμβολή 
επιστημόνων τα εξετάζουμε, 
ενώ σε Ινστιτούτα του ΕΛΓΟ 
ΔΗΜΗΤΡΑ εξετάζονται και 
νέες πιο ανθεκτικές καλλιέρ-
γειες στην κλιματική αλλαγή.
– Ποιες προτεραιότητες 
έχετε θέσει για να ξαναγί-
νει ο πρωτογενής τομέας 

η ατμομηχανή της ανά-
πτυξης για την πατρίδα 
μας;
Ο εκσυγχρονισμός του Κα-
νονισμού του ΕΛΓΑ είναι μια 
από τις βασικές προτεραιό-
τητες. Επίσης, η διαχείριση 
των υδάτινων πόρων μέσα 
από την υλοποίηση του 
προγράμματος «Ύδωρ 2.0», 
ύψους 4 δις ευρώ, αλλά και 
η επίλυση των προβλημάτων 
των ΤΟΕΒ–ΓΟΕΒ. Η ενίσχυ-
ση της αγροτικής εκπαίδευ-
σης είναι μια άλλη βασική 
προτεραιότητα, όπως και η 
είσοδος νέων αγροτών στον 
πρωτογενή τομέα. Στόχος 
μας μέχρι το τέλος της 4ετί-
ας να έχουν μπει σε όλες τις 
μορφές αγροτικής παραγω-
γής τουλάχιστον 60.000 νέοι. 
Φυσικά αυτό δεν πρόκειται 
να συμβεί αν οι παραγωγοί 
δεν αισθάνονται ασφάλεια, 
κάτι που μπορεί να εγγυηθεί 
η λειτουργία του ΟΠΕΚΕΠΕ 
με διαφανή και δίκαιο τρόπο.

– Υπάρχει κάποιο σχέδιο 
αναμόρφωσης του ΕΛΓΑ;
Μέχρι το τέλος του έτους 
θα είμαστε έτοιμοι σε ό,τι 
αφορά τον εκσυγχρονισμό 
του Κανονισμού του ΕΛΓΑ. 
Προχωράμε στηριζόμενοι 
σε μελέτες της Παγκόσμιας 
Τράπεζας και της PWC, αλλά 
και στο έργο προκατόχων 
μου. Ο νέος Κανονισμός θα 
δώσει τη δυνατότητα κάλυ-
ψης νέων κινδύνων, αλλά θα 
δημιουργήσει και νέους κα-
νόνες και νέα πεδία επιλογής 
για ασφαλιστική κάλυψη. Θα 
υπάρξουν τρία πεδία κάλυ-
ψης. Το πρώτο πεδίο θα είναι 
υποχρεωτικό για όλους και 
τα άλλα δύο πεδία θα είναι 
προαιρετικά, το ένα ως προς 
τους κινδύνους που επιθυμεί 
να επιλέξει ο ασφαλισμένος 
και το άλλο ως προς τον 
φορέα ασφάλισης, δίνοντας 
τη δυνατότητα, σε αυτό το 
τρίτο επίπεδο, να εμπλακούν 
και ιδιωτικές ασφαλιστικές 
εταιρείες. Όταν είμαστε έτοι-
μοι θα γίνει διαβούλευση με 
όλους τους εμπλεκομένους. 
Είναι σημαντικό ότι ήδη επι-
μέρους αγροτικοί κλάδοι, 
όπως οι αλιείς, ζητούν μόνοι 
τους να ενταχθούν στον νέο, 

εκσυγχρονισμένο ΕΛΓΑ.

– Έχετε τη δυνατότητα 
παρέμβασης για συγκρά-
τηση του «ράλι» τιμών 
στην αγροδιατροφική 
αλυσίδα και πώς;
Η αρμοδιότητα για τις τιμές 
στην αγορά δεν ανήκει στο 
υπουργείο μας, αλλά στο 
Ανάπτυξης. Το ΥΠΑΑΤ είναι 
αρμόδιο για την παραγωγή. 
Έχουν ληφθεί -και θα συ-
νεχίσουν να λαμβάνονται- 
συγκεκριμένα μέτρα για τη 
συγκράτηση των τιμών. Οι 
τιμές, ιδιαίτερα στο ελαιόλα-
δο, διαμορφώνονται από την 
προσφορά και τη ζήτηση και 
η μειωμένη παραγωγή, λόγω 
της κλιματικής κρίσης, έχει 
επηρεάσει τις τιμές. Πιστεύω 
ότι το φαινόμενο είναι πρό-
σκαιρο.

– Οι παραγωγοί λένε ότι 
εάν είχαν κατάλληλη 
στήριξη να συγκρατή-
σουν το κόστος παραγω-
γής, θα διέθεταν φθηνό-
τερα προϊόντα. Μπορεί 
να γίνει;
Έχουμε λάβει σειρά μέτρων, 
με στόχο τη μείωση του κό-
στους της παραγωγής. Το τε-
λευταίο είναι η μείωση κατά 
11 μονάδες του ΦΠΑ, από το 
24% στο 13%, στα αγροτικά 
μηχανήματα. Ωστόσο, δεν 
πρέπει να ξεχνάμε τη μείωση 
της φορολογίας κατά 50% 
στους μετέχοντες σε συνερ-
γατικά σχήματα (συνεταιρι-
σμούς, ομάδες παραγωγών 
και συμβολαιακή παραγω-
γή). Όπως επίσης ότι κι εφέ-
τος η κυβέρνηση θα προχω-
ρήσει στην επιστροφή στους 
αγρότες του Ειδικού Φόρου 
Κατανάλωσης στο πετρέ-
λαιο. Μη ξεχνάμε ότι η μια 
παγκόσμια κρίση διαδέχεται 
την άλλη. Αλλά η κυβέρνηση 
Μητσοτάκη ήταν παρούσα. 
Πάντα δίπλα στους αγρότες. 
Περισσότερα από 1 δις δό-
θηκαν για τη στήριξή τους 
στις διαδοχικές κρίσεις που 
βίωσε και η Ελλάδα. Επίσης, 
στην τελευταία τετραετία ο 
ΕΛΓΑ έδωσε για αποζημιώ-
σεις περισσότερα από 1,2 δις 
€. Με πράξεις είμαστε δίπλα 
στους αγρότες και τους στη-

ρίζουμε. Γιατί γνωρίζουμε 
ότι έτσι θα κρατήσουμε τους 
παραγωγούς στη γη τους, 
αλλά και θα στηρίξουμε την 
κοινωνική συνοχή, στοιχείο 
καθοριστικό για την ομαλή 
λειτουργία της δημοκρατίας 
μας.

– Πώς σκοπεύετε να αντι-
μετωπίσετε την έλλειψη 
εργατικών χεριών;
Είναι ένα μεγάλο πρόβλη-
μα που πιστεύουμε ότι θα 
αντιμετωπισθεί σύντομα με 
το νομοσχέδιο που ετοιμάζει 
το υπουργείο Μετανάστευ-
σης και Ασύλου. Λόγο έχουν 
και τα υπουργεία Εργασίας, 
Εσωτερικών και Εξωτερικών. 
Το ΥΠΑΑΤ είναι το τελευταίο 
από τα εμπλεκόμενα. Εξετά-
ζεται μια γκάμα ενδεχόμενων 
πρακτικών μέτρων ανάμεσα 
σε αυτά και η επιδότηση ερ-
γασίας.

– Οι προκαταβολές βασι-
κής ενίσχυσης φέτος για-
τί ήταν μικρότερες; Πώς 
θα λειτουργήσει καλύτε-
ρα ο ΟΠΕΚΕΠΕ;
Η μείωση κατά, περίπου 
20%, στην καταβολή της 
βασικής ενίσχυσης στη νέα 
ΚΑΠ είναι προϊόν διαπραγμά-
τευσης της ηγεσίας του ΥΠΑ-
ΑΤ την περίοδο του 2021. Η 
συνολική βασική ενίσχυση 
που προβλέπεται για το 2023 
είναι 829 εκ ευρώ έναντι 
1.068 εκ ευρώ το 2022. Η 
διαφορά των 239 εκ ευρώ 
έχει μεταφερθεί στην ανα-
διανεμητική ενίσχυση, τις 
νέες συνδεμένες ενισχύσεις 
και τα τομεακά προγράμμα-
τα και θα καταβληθεί αργό-
τερα. Από τα 829 εκ. ευρώ 
που ήταν η βασική ενίσχυ-
ση, ενεργοποιήθηκαν από 
τη διοίκηση του ΟΠΕΚΕΠΕ 
τα 741 εκ. ευρώ, δηλαδή 88 
εκατ. λιγότερα από τα προ-
βλεπόμενα. Που σημαίνει 
ότι οι δικαιούχοι γεωργοί, 
κτηνοτρόφοι και επιχειρή-
σεις του κλάδου, έλαβαν 88 
εκατ. ευρώ λιγότερα από τα 
αρχικώς προγραμματισμένα, 
χωρίς καμία εύλογη εξήγηση. 
Από τα 741 εκατ. που ενερ-
γοποιήθηκαν, καταβλήθηκαν 
ως προκαταβολή το 70%, 

Το μέλλον των αγροτών και οι κίνδυνοι
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ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ- ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ- ΠΩΛΗΣΕΙΣ- ΑΓΟΡΕΣ-ΕΡΓΑΣΙΑ

ΜΙΚΡΕΣ ΑΓΓΕΛΙΕΣ
ZHTEITAI

Από επιχείρηση cafe στο 
κέντρο της Άρτας 

ΝΕΟΣ - ΝΕΑ
για μπουφέ και service

ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑ:

6944353528
ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΥΚΑΙΡΙΕΣ

Στείλτε τις μικρές σας 
αγγελίες για δημοσίευση με 

ένα mail στο apopsipressgr@
gmail.com

Σπύρος Τζίμας
Πτυχιούχος κλασικής φιλολογίας

Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων

Παραδίδονται μαθήματα
Γυμνασίου - Λυκείου

Τηλ. 697 0933 861
email: spirostzimas@gmail.com

ΠΩΛΕΙΤΑΙ ΙΣΟΓΕΙΟΣ ΚΑΤΟΙΚΙΑ 
(ΜΕ ΣΧΕΔΙΟ ΚΑΙ ΑΔΕΙΑ 30 ΕΤΩΝ)

70τ.μ Κατοικήσιμο με Τζάκι και Air Condition - Στρωμένο με πλακάκι.Γύρω 
γύρω 10 στρέμματα λιοστάσι με ελιές καρπίσιμες - 7 χλμ από το Μενίδι 

(Θάλασσα) και 20 χλμ από την πόλη της Άρτας -Σε πανοραμική θέση με θέα τον 
Αμβρακικό με μηδέν υγρασία (άσφαλτος δρόμος)- Κατάλληλο για εξοχικό,για 

λιοστάσι ή για μόνιμη κατοικία εντός οικισμού -Ανεξάρτητο,ήσυχο
Οικισμός Καστριώτισσα Μενιδίου Αιτ/νίας

50.000 € Συζητήσιμη
τηλ 6942227207 κος Κώστας

Ένα νέο γύρο κλαδέ-
ματος των υψίκορ-
μων δέντρων ξεκί-
νησαν τα συνεργεία 

της Υπηρεσίας  Πρασίνου του 

Δήμου, μετά από σχετική εντο-
λή του Αντιδημάρχου, Παντελή 
Κωλέτσου.
Ειδικότερα, αυτό το διάστημα 
πραγματοποιείται εκτεταμένο 
πρόγραμμα κλαδέματος, ώστε 
και τα δένδρα να ανανεώνο-
νται και να παραμένουν υγιή 
και οι δρόμοι/ πλατείες, κλπ να 
παραμένουν ασφαλείς για τους 
περαστικούς.

ΖΗΤΟΥΝΤΑΙ άμεσα Άτομα για εργασία σε ελληνικό 
εστιατόριο στην πόλη Reilingen (Ρειλινγκεν) στην Γερμα-
νία. Για Σέρβις κ κουζίνα για το Σέρβις απαιτείται γνώσεις 
γερμανικής γλώσσας.Πληροφορίες στα τηλέφωνα:
+49 176 45692845 & +491786297615

Η Ξενοδοχειακή μονάδα 
HORIZON BEACH RESORT 
στη Σταλίδα Χερσονήσου στη 
Κρήτη επιθυμεί  να στελεχώ-
σει με προσωπικό τα τμήμα-
τα του f&b Κουζινα, Εστιατό-
ριο,Bar,Snack Bar.

Παροχές
Οικονομικό πακέτο βάσει 

προσόντων
Διαμονή 

Διατροφή
Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν 
να επικοινωνήσουν και να μι-
λήσουν άμεσα με εκπρόσωπο 
της επιχείρησης στην ΑΡΤΑ.

ΤΗΛ  6946151454 
Κος ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

ΤΑΤΣΙΩΝΑΣ 

Τηλ 

2681061339 

6981901755

6989416244

ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ & DELIVERY
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